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Ruszył remont chęcińskiej 
podstawówki. To będzie 

jedna z większych
inwestycji oświatowych!

 Szkoła Podstawowa w Chę-
cinach już niebawem nabie-
rze zupełnie innego wyglą-
du. Właśnie ruszył pierwszy 
etap dużej inwestycji związa-
nej z remontem i rozbudową 
obiektu. Na jego realizację 
władze Gminy i Miasta Chęci-
ny pozyskały pół miliona zło-
tych dofinansowania, a zakoń-
czenie inwestycji ma nastąpić 
do początku września bieżące-
go roku. 

Muzealna Izba
„Pana Wołodyjowskiego” w chęcińskiej Niemczówce

 Odciski i odlewy dłoni aktorów, którzy zagrali w „Panu Wołodyjowskim”, zdjęcia z planu filmowego i repliki stro-
jów głównych bohaterów – te i wiele innych pamiątek już niebawem będzie można zobaczyć w Izbie Pamięci filmu, 
jaka właśnie powstała w Chęcinach. 

Powstaną kolejne sieci
kanalizacji i wodociągów.

Jest na to blisko dwa miliony 
złotych dofinansowania!

 Blisko dwa miliony złotych unijnego dofinansowa-
nia władze Gminy i Miasta Chęciny pozyskały na budo-
wę sieci kanalizacyjnej w nowej części osiedla Zelejowa 
i wodociągu w Tokarni. Lada dzień zostanie ogłoszony 
przetarg na wyłonienie wykonawcy obu zadań, a prace 
ruszą jeszcze w tym roku.

Rozpoczął się remont szkoły
w Chęcinach

Pozyskane dofinansowanie na budowę sieci kanalizacyjnej na Os. Zelejowa 
oraz wodociąg w Tokarni.

W "Niemczówce" można już zwiedzać nowo powstałą Izbę "Pana Wołodyjowskiego".

Europejski Fundusz Rolny na rzecz
Rozwoju Obszarów Wiejskich
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 Pięćdziesiąt lat temu swoją premierę miał film, który na stałe 
wpisał się do kanonu polskiej kinematografii. „Pan Wołodyjowski” 
– ekranizacja jednej z części „Trylogii” autorstwa Henryka Sien-
kiewicza, bo o niej mowa, przyciągnęła do sal kinowych w naszym 
kraju wielu miłośników historii i literatury. Wiele scen „Pana Wo-
łodyjowskiego” kręcono w Chęcinach, gdzie tuż obok ruin chęciń-
skiego zamku zbudowano atrapę zamku z Kamieńca Podolskiego. 
Na potrzeby filmu powstało również miasteczko Raszków oraz 
fortyfikacja chreptiowska. Tu właśnie nagrane zostały największe 
sceny batalistyczne, w których zagrało blisko trzy tysiące statystów, 
część z nich to także mieszkańcy Gminy i Miasta Chęciny. Tu rów-
nież kręcono scenę śmierci pana Michała, którego grał Tadeusz 
Łomnicki.

Muzealna Izba „Pana Wołodyjowskiego”
w chęcińskiej Niemczówce. 

Odciski i odlewy dłoni aktorów, którzy zagrali w „Panu Wołodyjowskim”, zdjęcia z planu filmowego i repliki strojów 
głównych bohaterów – te i wiele innych pamiątek już niebawem będzie można zobaczyć w Izbie Pamięci filmu, jaka wła-
śnie powstała w Chęcinach.

świeżone, a ich aranżacja przemyślana w taki sposób aby zachować 
klimat szesnastowiecznej kamienicy. Prace nad jej wyglądem były 
długotrwałe i wymagały uzgodnień z konserwatorem zabytków. 
Jednak efekt finalny jaki udało się nam uzyskać jest spektakularny 
– mówi Monika Majchrzyk, dyrektor Zamku Królewskiego w Chę-
cinach, która osobiście czuwała i nadzorowała każdy etap tworze-
nia wystawy. - Podzieliliśmy ją na trzy części. Pierwsza nawiązuje do 
genezy filmu i nosi nazwę „Dwa zamki w Chęcinach”, druga - do jego 
realizacji w naszym miasteczku dlatego nazwaliśmy ją „W filmowym 
kadrze”, a trzecia do jubileuszu 50-lecia ekranizacji „Pana Wołody-
jowskiego” i wizyty pierwszoplanowych aktorów, które miały miej-
sce w ubiegłym roku, gdzie można m.in. wysłuchać kilku słów reży-
sera filmu Pana Jerzego Hoffmana skierowanego do zwiedzających 
– stąd „Utrwalone wspomnienia”– wymienia.
Oprócz zdjęć i starych fotografii, swoje miejsce znalazły tu także 
repliki strojów głównych postaci – tj. Basieńki, Pana Wołodyjow-
skiego i Ketlinga, repliki broni, odciski i odlewy dłoni Magdaleny 
Zawadzkiej, Jana Nowickiego i Daniela Olbrychskiego, a także ich 
portrety z własnoręcznymi autografami. - Jestem przekonany, że 
Muzealna Izba „Pana Wołodyjowskiego”, będącego jedną z najbardziej 
kasowych produkcji filmowych polskiej kinematografii, stanie się kolejnym 
unikatowym produktem turystycznym, który przyciągnie do Chęcin jeszcze 
więcej turystów – podkreśla burmistrz, Robert Jaworski.

Agnieszka Olech
Zamek Królewski w Chęcinach

 Film w reżyserii Jerzego Hoffmana swoją premierę miał 
26 marca w 1969 roku w Kielcach, a oficjalna premiera miała miej-
sce 28 marca w Warszawie w kinie Kongresowa. W pięćdziesiątą 
rocznicę powstania filmu do Chęcin zjechała cała plejada gwiazd, 
a wśród nich grająca Basieńkę Magdalena Zawadzka, Jan Nowicki 
– filmowy Ketling i Daniel Olbrychski, grający Azję. Przybyli na 
jubileusz aktorzy m.in. odcisnęli swoje dłonie i podpisali pamiątko-
we portrety, które będzie można obejrzeć w Muzealnej Izbie „Pana 
Wołodyjowskiego”.
 A ta powstała właśnie w zabytkowej „Niemczówce” w Chęci-
nach. - Pomysł stworzenia Muzealnej Izby Pamięci „Pana Woło-
dyjowskiego” narodził tuż przed obchodami jubileuszu 50-lecia 
ekranizacji ostatniej części „Trylogii” Henryka Sienkiewicza. Jak 
się okazało, bardzo dużo osób ma szczególny sentyment do tego 
filmu. Mieszkańcy Chęcin nadal z czułością wspominają pobyt eki-
py filmowej, a wielu z nich posiada w swoich archiwach domowych 
zdjęcia z tamtego okresu – i to właśnie zainspirowało nas do zor-
ganizowania akcji pn. „Zbiórka pamiątek związanych z ekranizacją 
filmu Pan Wołodyjowski reż. Jerzego Hoffmana”. Odzew naszych 
mieszkańców, a także osób emocjonalnie związanych z Chęcinami 
był zaskakująco pozytywny – podkreśla burmistrz Gminy i Miasta 
Chęciny, Robert Jaworski. Utwierdziło nas to w przekonaniu, że 
stworzenie miejsca, które będzie swego rodzaju wędrówką wspo-
mnień ma sens, a obchody jubileuszu dodatkowo stały się dosko-
nałą i niepowtarzalną okazją, by zaproszeni odtwórcy głównych 
ról zostawili po sobie pamiątki, które również posłużą jako część 
ekspozycji – dodaje.
 Muzealna Izba „Pana Wołodyjowskiego” powstała w piwnicach 
zabytkowej kamienicy „Niemczówka”. Wnętrza piwnic zostały od-
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W numerze:
• Muzealna Izba „Pana 

Wołodyjowskiego” w chęcińskiej 
Niemczówce. 

• W Łukowej powstanie kolejna droga 
z wysokim rządowym dofinansowaniem

• Ruszył remont chęcińskiej 
podstawówki. To będzie jedna 
z większych inwestycji oświatowych!

• W Gminie Chęciny chcą się budować. 
Każdego roku wydaje się tu więcej 
decyzji!

• Powstaną kolejne sieci kanalizacji 
i wodociągów. Jest na to blisko dwa 
miliony złotych dofinansowania!

• W Chęcinach oddali hołd pamięci 
pomordowanych 2 czerwca 1944

• Informacja dotycząca braku 
uruchomienia fontann na Placu 
2 Czerwca w Chęcinach

• Do szpitala w Czerwonej Górze 
trafił sprzęt niezbędny do walki 
z koronawirusem

• W Chęcinach blisko 400 osób 
bezpłatnie przebadano na 
koronawirusa. Wszystkie wyniki 
są negatywne!

• Gmina Chęciny szacuje straty 
spowodowane epidemią

• Gmina Chęciny pozyskała 
ministerialne dofinansowanie dla 
straży. Druhowie odzyskają zniszczony 
sprzęt!

• Urszula Paździerz nowym dyrektorem 
Zakładu Gospodarki Komunalnej 
w Chęcinach

• Rosną góry śmieci na terenie całej 
gminy. To już prawie jak epidemia!

• Z głębokim żalem pożegnaliśmy druha 
Łukasza Wojsę

• Chęcińscy seniorzy pozyskali 
zewnętrzne dofinansowanie na 
realizację dwóch projektów

• Nagrodę pieniężną przeznaczą na 
zakup sztandaru

•  Obchody 76. rocznicy pacyfikacji 
Wolicy. Oddano hołd tragicznie 
pomordowanym

• Wycieczka do Kalwarii Zebrzydowskiej
• Urząd Gminy i Miasta w Chęcinach 

ogłasza bezpłatną zbiórkę 
GABARYTÓW, ELEKTROŚMIECI 
I OPON, którą przeprowadzi 
firma „CZYSTOPOL” w dniach od 
29.07.2020 r. do 31.07.2020 r.

• Informacja dotycząca sprzedaży 
gminnych nieruchomości

• Szkoła w Wolicy już zachwyca 
kolorową elewacją

• W szybkim tempie powstaje 
nowa siedziba komisariatu policji 
w Chęcinach

 Ta wiadomość z całą pewnością 
ucieszy mieszkańców tej części gminy. 
W Łukowej całkowite przeobrażenie 
przejdzie kolejna droga. Tym razem 
chodzi o odcinek od skrzyżowania 
do granicy gminy Chęciny w kierun-
ku gminy Sobków.Zostaną tu wyre-
montowane i utwardzone kruszywem 

obustronne pobocza na całej długości 
remontowanego odcinka. Wykonane 
będzie też odwodnienie powierzch-
niowe.- Jezdnia w tym miejscu na ca-
łej długości jest w bardzo złym stanie 
technicznym. Liczne ubytki, nierów-
ności, koleiny i spękania stwarzają nie-
bezpieczeństwo dla ruchu. Problem 
tej drogi był poruszany na zebraniach. 
Zawsze uspokajałem i obiecywałem, że 
będziemy szukać rozwiązania proble-
mu i dążyć do remontu tej drogi. Cie-
szę się, że się udało– mówi burmistrz 
Gminy i Miasta Chęciny, Robert Ja-
worski.
 Na realizację przebudowy dro-
gi władze gminy Chęciny wspólnie 
z powiatem kieleckim złożyły wniosek 
do Funduszu Dróg Samorządowych 
o wsparcie. - Wspólnie udało nam się 
pozyskać aż siedemdziesiąt procent 
dofinansowania do przebudowy tej 

W Łukowej powstanie kolejna 
droga z wysokim rządowym

dofinansowaniem
 Mowa o drodze w miejscowości Łukowa, która zostanie przebudowana 
od skrzyżowania do granicy gminy Chęciny w kierunku gminy Sobków. 
Nowy dywanik asfaltowy zostanie tu położony na długości 1620 metry. 
Zadanie oszacowano na nieco ponad 1 milion 150 tysięcy złotych, z czego 
aż siedemdziesiąt procent kosztów pokryje rządowe dofinansowanie. Pozo-
stałe trzydzieści podzielą między siebie dwa samorządy – powiatu kielec-
kiego oraz gminy Chęciny.

drogi. Wszystko dzięki bardzo do-
brej współpracy z władzami Gminy 
i Miasta Chęciny. Przypomnę tylko, że 
w ubiegłym roku wspólnie złożyliśmy 
do Funduszu Dróg Samorządowych 
kilka wniosków i wszystkie dostały do-
finansowanie – przypomina odpowie-
dzialny za drogi w Starostwie Powiato-

wym w Kielcach członek 
Zarządu Powiatu Kielec-
kiego, Cezary Majcher.
 Niebawem powiat 
kielecki jako zarządca tej 
drogi wyłoni wykonawcę 
inwestycji. Do paździer-
nika bieżącego roku za-
kończą się prace budow-
lane. - Dzięki wykonaniu 
tej inwestycji mieszkań-
cy będą mogli szybciej 
i bezpieczniej dostać się 
do drogi krajowej na 
wysokości Sobkowa. Jej 

przebudowa zdecydowanie podniesie 
wskaźnik bezpieczeństwa – zaznacza 
burmistrz, Robert Jaworski. - Nowe 
drogi to nie tylko komfort ich użytko-
wania, ale przede wszystkim bezpie-
czeństwo naszych mieszkańców, a na 
tym zależy nam najbardziej. Cieszę się, 
że wspólnie z burmistrzem Robertem 
Jaworskim, przy tak ogromnym rzą-
dowym dofinansowaniu, możemy zre-
alizować kolejne inwestycje wyczeki-
wane przez mieszkańców – podkreśla 
członek Zarządu Powiatu Kieleckiego, 
Cezary Majcher.
 Jak oszacowano inwestycja będzie 
kosztować 1 milion 150 tysięcy złotych, 
z czego aż ponad 806 tysięcy pokryje 
rządowe dofinansowanie. Pozostałą 
kwotę 345 tysięcy złotych zapłacą po 
połowie dwa samorządy – powiatu kie-
leckiego oraz gminy Chęciny.

Agnieszka Olech

Kolejna droga w Łukowej zostanie wyremontowana



Z ŻYCIA GMINY

4

 Już ruszyła modernizacja i roz-
budowa Szkoły Podstawowej w Chę-
cinach. Wszystko wskazuje na to, że 
inwestycja będzie duża i kosztowna, 
niemniej jednak skrupulatnie plano-
wana od dawna i długo wyczekiwa-
na. - To bardzo duże przedsięwzię-
cie. Zadanie będziemy wykonywać 
etapowo. Na pierwszy etap już wy-
łoniliśmy wykonawcę i pozyskali-
śmy pół miliona złotych unijnego 
dofinansowania. Prace ruszyły, a ich 
efekty będą widoczne już pod koniec 
wakacji – zapowiada burmistrz Gmi-
ny i Miasta Chęciny, Robert Jawor-
ski.
 W ramach pierwszego etapu za-
planowano remont i przebudowę 
I piętra części budynku dla klas 4-8. 
Prace będą polegały na moderniza-
cji istniejących pomieszczeń. Wymie-
nione zostaną posadzki, parapety 
wewnętrzne i drzwi wewnętrzne. 
Nowego wyglądu nabiorą ściany 

Ruszył remont chęcińskiej podstawówki. To będzie 
jedna z większych inwestycji oświatowych!

 Szkoła Podstawowa w Chęcinach już niebawem nabierze zupełnie innego wyglądu. Właśnie ruszył pierwszy 
etap dużej inwestycji związanej z remontem i rozbudową obiektu. Na jego realizację władze Gminy i Miasta Chę-
ciny pozyskały pół miliona złotych dofinansowania, a zakończenie inwestycji ma nastąpić do początku września 
bieżącego roku. 

i sufity. Zostaną zamontowane role-
ty wewnętrzne i osłony na grzejniki. 
Wymieniona zostanie instalacja te-
letechniczna, elektryczna, sanitarna 
i wodno kanalizacyjna. Zakupione 
zostaną tablice multimedialne, me-
ble i regały. Dodatkowo w ramach 
wniosku o dofinansowanie zapla-
nowano też modernizację bieżni 
i doposażenie pracowni matema-
tyczno-przyrodniczej, które zostaną 
zrealizowane w przyszłym roku. To 
właśnie na pierwszy etap prac gmina 
Chęciny pozyskała dofinansowanie 
unijne w kwocie pół miliona złotych 
w ramach Regionalnego Programu 
Operacyjnego, działanie 7.4 Rozwój 
infrastruktury edukacyjnej i szkole-
niowej.
 Wykonawcą generalnym pierw-
szego etapu inwestycji związanej 
z remontem i rozbudową budynku 
szkoły w Chęcinach w ramach pro-
jektu „Poprawa infrastruktury edu-
kacyjnej SP w Chęcinach” została 
wyłoniona w drodze przetargu fir-
ma Usługi Remontowo-Budowlane 
Kmiecik Paweł. Przewidziany zakres 
inwestycji będzie kosztował 1 milion 
102 tysiące złotych. Budowlańcy już 
ruszyli z pracami, których zakończe-
nie zaplanowano na początek wrze-
śnia bieżącego roku.

 Na tym jednak nie koniec. W ra-
mach kolejnych dwóch etapów zapla-
nowanorozbudowę budynku o do-
datkowe skrzydło łączące salę spor-
tową ze skrzydłem dla klas 1-3 oraz 
modernizację kotłowni. Tu będzie 
mieścić się m.in. stołówka, biblioteka 
z czytelnią, sala informatyczna, sala 
dydaktyczna dla zerówki, sale dydak-
tyczne dla klas 4-8 i sanitariaty. Wej-
ście do budynku zostanie przystoso-
wane dla osób niepełnosprawnych. 
Remont przejdzie też sala sportowa 
i łącznik sali sportowej. W ramach 
prac zagospodarowany będzie teren 
wokół szkoły wraz z wykonaniem 
między innymi, placu zabaw i si-
łowni plenerowej. W trzecim etapie 
przebudowany i wyremontowany 
zostanie parter wysoki i niski części 
dla klas 4-8 oraz budynek klas 1-3. 
Powstaną zupełnie nowe pomieszcze-
nia dydaktyczne, a wnętrze tej części 

Szkoła przejdzie kompleksowy remont

Remont szkoły w Chęcinach to jedna
z najbardziej wyczekiwanych inwestycji.
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szkoły nabierze całkowicie innego 
wyglądu. Łazienki, korytarze i sale 
dydaktyczne zostaną całkowicie 
zmodernizowane.
 To będzie jedna z największych 
inwestycji oświatowych. - Stąd też ro-
bimy wszystko, aby pozyskać kolejne 
dofinansowania zewnętrzne na reali-
zację wszystkich zaplanowanych tu 
prac. Cieszę się, że na pierwszy etap 

udało nam się zdobyć pół miliona 
złotych dofinansowania. Będziemy 
starać się o dofinansowanie również 
kolejnych etapów robót. W ostatecz-
nym rozrachunku największa szkoła 
w gminie całkowicie odmieni swoje 
oblicze. Będzie tu przestronnie, bez-
piecznie, nowocześnie i komfortowo. 
Ze względu na dużą liczbę uczniów 
w tej szkole, całość zaplanowanej 

inwestycji musi zostać wykonana eta-
powo. Nie jest możliwe zrealizowa-
nie tak dużego zakresu prac w dwa 
miesiące wakacji oraz przeniesienie 
wszystkich uczniów do innego bu-
dynku na czas remontu – zapowiada 
burmistrz Gminy i Miasta Chęciny, 
Robert Jaworski.

Agnieszka Olech

 I chyba nie ma się co dziwić, że to właśnie gmina Chęci-
ny w ostatnim czasie jest jednym z atrakcyjnyiejszych miejsc 
do zamieszkania. Gmina jest doskonale skomunikowana 
z Kielcami. Gołym okiem widać jak wiele powstaje no-
wych domów. Powstaje tu także mnóstwo dróg i chodni-
ków. Zadbano też o wysoki standard nauczania, stworzono 
nowoczesny żłobek i przedszkole. To niezwykle urokliwe 
miejsce, ze wspaniałą przyrodą i górującym nad miastem 
Zamkiem Królewskim, który jest prawdziwą perełką regio-
nu świętokrzyskiego. Powstają ściezki rowerowe i szlaki pie-
sze. To tu odbywa się mnóstwo wydarzeń kulturalnych, a na 
deskach chęcińskich scen występują największe sławy.
 O tym, że gmina Chęciny jest coraz bardziej atrakcyjna 
świadczyć może fakt powstawania kolejnych terenów pod 
budownictwo, między innymi w Zelejowej, Skibach, Ko-
rzecku, Bolminie i Polichnie, czy też przy ulicy Radkowskiej 
w Chęcinach. Niezwykle atrakcyjne do zamieszkania są tak-
że tereny w Lipowicy. To tu znajdują się działki nie tylko 
z widokiem na Zamek, ale też położone w pobliżu zalewu, 
który właśnie przechodzi całkowitą rewitalizację.
 Biorąc pod uwagę statystyki na przestrzeni ostatnich 
dziesięciu lat najwięcej decyzji o warunkach zabudowy wy-
dano w 2011 roku, kiedy to było ich aż 307. Najmniej decy-
zji wydano w roku 2013, kiedy to o dokumenty niezbędne 

W Gminie Chęciny chcą się budować.
Każdego roku wydaje się tu więcej decyzji!

 Od lat gmina Chęciny jest jednym z najbardziej popularnych miejsc w regionie wybieranym do zamieszkania. 
Wyraźnie wskazują na to statystyki wydanych decyzji o warunkach zabudowy, które w ostatnich latach niezmien-
nie przybierają tendencje wzrostowe. Od 2009 roku wydano ich już 2151.

do pozwolenia budowania domu starało się 135 prywatnych 
inwestorów. Od tego roku liczby te systematycznie rosły. 
W 2014 roku wydano 137 decyzji budowlanych. Rok póź-
niej było ich już 150. W 2016 roku wydano ich 174, w 2017 
– 166, w 2018 – 186, a już w 2019 roku było aż 208 decy-
zji o ustaleniu warunków zabudowy. Zgodnie z danymi, do 
6 maja 2020 roku Urząd Gminy i Miasta Chęciny wydał 
55 decyzji o warunkach zabudowy.
 Zadowolenia z takiego stanu rzeczy nie ukrywa burmistrz 
Gminy i Miasta Chęciny. - Cieszy fakt, że w Gminie Chęciny 
chce się budować coraz więcej osób. Stawiamy na to, aby na 
terenie całej gminy ludziom żyło się lepiej. Bliskość Kielc, 
dobry dojazd, doposażone szkoły, powstające sukcesywnie 
kolejne kilometry dróg, chodników i sieci wodno-kanaliza-
cyjnej. Stawiamy też na bezpieczeństwo mieszkańców, dla-
tego w Chęcinach budowany jest nowy Komisariat Policji. 
Wspieramy także Ochotnicze Straże Pożarne. Zapewniamy 
naukę na najwyższym poziomie, a najmłodszym mieszkań-
com gminy opiekę przedszkolną i żłobkową, aby młodym 
rodzicom dać możliwość powrotu na rynek pracy. Poza tym, 
nasza gmina charakteryzuje się ciszą, spokojem i niezwykłą 
urokliwością. To wszystko składa się na atuty, które sprawia-
ją, że u nas chce się mieszkać – podkreśla burmistrz Gminy 
i Miasta Chęciny, Robert Jaworski.

Agnieszka Olech

Powstaje coraz więcej domów i nowych osiedli

Bliskość dużych ośrodków miejskich i atrakcyjność miejsca wpływa na rozwój 
mieszkalnictwa
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 Na te inwestycje mieszkańcy obu miejscowości 
czekali od dawna. - Od lat stawiamy na rozwój infra-
struktury wodno-kanalizaycjnej, budując sukcesywnie 
nowe wodociągi i kanalizacje – mówi burmistrz Gmi-
ny i Miasta Chęciny, Robert Jaworski i podkreśla, że 
budowa kanalizacji na osiedlu Zelejowa i wodociągu 
w Tokarni będą jednymi z najważniejszych inwestycji 
w ostatnim czasie.
 A ich realizacja będzie możliwa dzięki wysokiemu 
dofinansowaniu, jakie władze gminy Chęciny wła-
śnie pozyskały w ramach projektu pod nazwą „Go-
spodarka wodno-ściekowa” poddziałanie „Wsparcie 
inwestycji związanych z tworzeniem, ulepszaniem lub 
rozbudową wszystkich rodzajów małej infrastruktury, 
w tym inwestycji w energię odnawialną i w oszczędza-
nie energii” objętego Programem Rozwoju Obszarów 
Wiejskich na lata 2014-2020. - Udało nam się pozyskać 
blisko dwa miliony złotych unijnego dofinansowania. 
Mamy już opracowaną dokumentację projektową, 
mamy pozwolenie na budowę i mamy wreszcie dofi-
nansowanie. Teraz możemy przystąpić do kolejnego 
etapu prac – zapowiada burmistrz, Robert Jaworski.
 Gmina dosłownie lada dzień przystąpi do ogło-
szenia przetargów na obydwa zadania. I tak, w ra-
mach budowy kanalizacji na nowym osiedlu Zelejowa 
w Chęcinach powstanie 7 kilometrów i 600 metrów 
nowej sieci kanalizacyjnej. Natomiast w Tokarni wy-

Powstaną kolejne sieci kanalizacji i wodociągów.
Jest na to blisko dwa miliony złotych dofinansowania!

 Blisko dwa miliony złotych unijnego dofinansowania władze Gminy i Miasta Chęciny pozyskały na budowę 
sieci kanalizacyjnej w nowej części osiedla Zelejowa i wodociągu w Tokarni. Lada dzień zostanie ogłoszony prze-
targ na wyłonienie wykonawcy obu zadań, a prace ruszą jeszcze w tym roku.

budowane będzie 639 metrów sieci wodociągowej na 
działce ewidencyjnej numer 200. - Dzięki tym inwe-
stycjom poprawi się nie tylko stan środowiska natu-
ralnego, ale także podniesie się jakość życia mieszkań-
ców. Zdaję sobie sprawę, że kanalizacja i wodociągi 
w dzisiejszych czasach są już pewną normą, do której 
usilnie i sukcesywnie dążymy. Budowa sieci wodocią-
gowej i kanalizacyjnej to jeden z naszych priorytetów. 
Cieszę się, że udało nam się pozyskać tak wysokie do-
finansowanie na realizację obu zadań. Dla nas to wiel-
kie wsparcie, które pozwoli na wykonanie tak długo 
oczekiwanych przez mieszkańców inwestycji – pod-
kreśla burmistrz Robert Jaworski.
 Gmina przygotowała się do obu zadań. Dokumen-
tację techniczną budowy kanalizacji na osiedlu Zele-
jowa przygotowała firma Proenco z Kielc. Prace pro-
jektowe już się zakończyły i pozyskano także wnioski 
o pozwolenie na budowę z Urzędu Wojewódzkiego 
w Kielcach i ze Starostwa Powiatowego. Podobnie ma 
się sytuacja w przypadku wodociągu w Tokarni. Naj-
ważniejsze jest także to, że udało się pozyskać aż dwa 
miliony złotych unijnego dofinansowania. Lada dzień 
zostaną ogłoszone przetargi, a prace ruszą jeszcze 
w tym roku. Na kompletne wykonanie zadań gmina 
ma termin trzech lat. Jak jednak wynika z szacunków, 
zakończą się one znacznie szybciej.

Agnieszka Olech
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 2 czerwca 1944 to wyjątkowo smutna i tragiczna data 
w dziejach Chęcin. 76 lat temu, dokładnie 31 maja 1944 roku, 
została zorganizowana zasadzka na samochody funkcjonariu-
szy niemieckich organów bezpieczeństwa. Operacja się powio-
dła. Kilka dni później, 2 czerwca 1944 roku, w odwecie, hitle-
rowcy przeprowadzili akcję represyjną na miejscowej ludności. 
Wszystkich pod przymusem zgromadzono na rynku. Niemcy 
wyczytali wśród zebranych kilkudziesięciu mężczyzn. Najpierw 
długie godziny leżeli twarzą w dół na chęcińskim bruku, a póź-
niej wywieziono ich ciężarówkami. 42 mężów i ojców nigdy nie 
wróciło do swoich rodzin.
 W Chęcinach każdego roku odbywają się uroczystości upa-
miętniające te tragiczne wydarzenia. W tym roku wyglądały 
one wyjątkowo skromnie ze względu na ograniczenia związa-
ne w epidemią. - Dziś spotykamy się w dowód patriotyzmu, 
szacunku do naszej historii i do tych, którzy 2 czerwca 1944 
roku przelali krew za wolność naszej Ojczyzny - mówił ksiądz 
kanonik Jan Kukowski, proboszcz parafii p.w. Św. Bartłomieja 
w Chęcinach, gdzie tradycyjne już odbyła się uroczysta msza 
święta w intencji pomordowanych. - Z wielkim szacunkiem 
wspominamy dziś wszystkich tych, którzy oddali życie za naszą 

W Chęcinach oddali hołd
pamięci pomordowanych 2 czerwca 1944

 Uroczysta Msza Święta i złożenie przez delegacje kwiatów pod tablicą pamiątkową na Placu 2 Czerwca, a także 
pod Pomnikiem Ofiar Hitleryzmu, znajdującym się przy Skwerze Ojca Czesława Domańskiego – tak wyglądały 
tegoroczne obchody 76. rocznicy tragicznych wydarzeń z 2 czerwca 1944 roku, kiedy to Chęciny zostały spacyfi-
kowane przez Niemców. Mieszkańcy gminy Chęciny wielkim szacunkiem oddali hołd ofiarom hitlerowskim.

wolność. Uroczystości rocznicowe to lekcja dedykowana mło-
dym pokoleniom i hołdzie pomordowanym. Jak mówił mar-
szałek Józef Piłsudski „Naród, który traci pamięć, przestaje być 
narodem”. Wszyscy wiemy, jak ważna jest pamięć o tamtych 
wydarzeniach, ale też szacunek i pielęgnowanie pokoju – za-
znacza Burmistrz, Robert Jaworski.
 W uroczystości uczestniczyli: radni Rady Miejskiej w Chę-
cinach na czele z przewodniczącym Panem Tomaszem Szcze-
panikiem, Pan Czesław Krzywdziński - Prezes Koła Związku 
Kombatantów RPiBWP, poczet sztandarowy ze Szkoły Podsta-
wowej w Chęcinach, Rycerze Kolumba, przedstawiciele Chę-
cińskiego Uniwersytetu Trzeciego Wieku, dyrektorzy szkół, 
i rodziny ofiar pomordowanych.
 Po mszy świętej udano się na Plac 2 Czerwca w Chęcinach, 
gdzie w zadumie złożono kwiaty oddając hołd pomordowanym 
pod upamiętniającą tragiczne wydarzenia tablicą pamiątkową 
usytuowaną przed chęcińskim magistratem. Wiązanki kwiatów 
i płonące znicze stanęły także pod Pomnikiem Ofiar Hitleryzmu, 
znajdującym się przy Skwerze Ojca Czesława Domańskiego.

Agnieszka Olech
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 W ramach tzw. tarczy dla placówek służby zdrowia, 
szpitale wojewódzkie oraz powiatowe działające w na-
szym regionie otrzymają wsparcie ze środków unijnych 
w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Woje-
wództwa Świętokrzyskiego na lata 2014-2020.
 Jedną z placówek, do których trafił już sprzęt medycz-
ny, jest Wojewódzki Szpital Specjalistyczny im. św. Rafała 
w Czerwonej Górze.
 – Cieszymy się, że ze środków unijnych możemy 
wspierać placówki medyczne prowadzone przez samo-
rząd województwa oraz szpitale powiatowe w regionie. 
Dzisiaj mamy możliwość obejrzenia nowego sprzętu me-
dycznego o wartości ponad 2,5 miliona złotych, zakupio-
nego w ramach tzw. tarczy dla placówek służby zdrowia. 
I to jest ten sprzęt, który w walce z pandemią jest najbar-
dziej przydatny – mówił marszałek Andrzej Bętkowski.
 Szpital zakupił m.in.: respiratory (37 sztuk), pompy 
infuzyjne (63 sztuki), aparaty USG, RTG i EKG, kar-
diomonitory,  inhalatory pneumatyczne,  urządzenia 
do terapii nerkozastępczej oraz wspomagania kompre-
sji klatki piersiowej, a także specjalistyczne łóżka i wóz-
ki transportowe.  – To wysokospecjalistyczny sprzęt do 
ratowania zdrowia i życia, który przy różnym przebiegu 
koronawirusa będzie bardzo pomocny. W najbliższym 

Do szpitala w Czerwonej Górze trafił sprzęt 
niezbędny do walki z koronawirusem

 Pierwszy sprzęt medyczny, na kwotę prawie 2, 5 mln zł, zakupiony ze środków unijnych w ramach działań 
związanych z walką z pandemią koronawirusa trafił już do Wojewódzkiego Szpitala Specjalistycznego im. św. Ra-
fała w Czerwonej Górze. Nową aparaturę marszałkowi Andrzejowi Bętkowskiemu i wicemarszałkowi Markowi 
Bogusławskiemu zaprezentował dyrektor placówki Youssef Sleiman. 

czasie do szpitala dotrze kolejny, zamówiony już, sprzęt 
medyczny – powiedział wicemarszałek Marek Bogusław-
ski.
 Zadowolenia z nowego sprzętu nie krył dyrektor pla-
cówki Youssef Sleiman. – Ogółem w szpitalu w Czerwo-
nej Górze w ramach walki z COVID-19 zaplanowano 
zakupy sprzętu za kwotę 6 mln 823 tys. zł (w tym wkład 
środków unijnych to 5 mln 799 tys. zł). Pozwoli to na  
utworzenie dodatkowych 8 stanowisk  anestezjologicz-
nych na obecnej sali wybudzeń dla pacjentów z ciężką  
niewydolnością oddechową wymagających leczenia re-
spiratorem oraz 2 stanowisk do wentylacji  nieinwazyjnej 
dla pacjentów z ciężką niewydolnością oddechową – po-
wiedział  Youssef Sleiman.
 Warto dodać, że w ramach oddzielnego zadania, 
również realizowanego ze środków unijnych, szpital 
w Czerwonej Górze przygotowuje się do uruchomienia 
pracowni diagnostyki COVID-19. Wartość zadania to 
1 mln 245 tys. zł. Obecnie trwają prace budowlane w po-
mieszczeniach, w których będzie znajdować się pracow-
nia. Lecznica planuje także zakup niezbędnego sprzętu 
do diagnostyki.
Więcej zdjęć
źródło: www.swietokrzyskie.pro

 W związku z trwającą epidemią koronawiru-
sa  SARS-CoV-2 wywołującego COVID-19 oraz z sy-
tuacją w zakresie ogłaszania kolejnych etapów znosze-
nia ograniczeń i trwającą korzystną aurą pogodową 
Główny Inspektor Sanitarny nie zaleca uruchamiania 
fontann, ulicznych instalacji wodnych z wyrzucanymi 
na wysokość  strumieniami wodnymi lub innych tego 
typu obiektów z uwagi na fakt, iż aerozol wodno-po-
wietrzny może być dodatkowym nośnikiem dla cząste-
czek wirusa.  
 W związku z powyższym Gmina Chęciny infor-
muje, że fontanny znajdujące się na Placu 2 Czerwca 
w Chęcinach nie zostaną uruchomione do odwołania.

Informacja dotycząca braku uruchomienia 
fontann na Placu 2 Czerwca w Chęcinach
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 Liderem projektu „Stop wirusowi!” 
jest Regionalny Ośrodek Polityki Społecz-
nej Urzędu Marszałkowskiego Wojewódz-
twa Świętokrzyskiego, a partnerem De-
partament Zdrowia Urzędu Marszałkow-
skiego Województwa Świętokrzyskiego. 
Wartość całego zadania opiewa na kwotę 
blisko 32,5 miliona złotych. Środki pocho-
dzą z Unii Europejskiej i zostały przyzna-
ne w ramach Europejskiego Funduszu 
Społecznego. Jednym z założeń projektu 
jest przeprowadzenie około 16 tysięcy te-
stów w regionie świętokrzyskim za kwotę 
4 milionów 280 tysięcy złotych. - Zdrowie 
i życie mieszkańców województwa jest te-
raz najważniejsze, dlatego koncentrujemy 
wszelkie siły i środki na realizacji projek-
tu, który ma pomóc je chronić – podkreśla 
Renata Janik, wicemarszałek wojewódz-
twa świętokrzyskiego.
 Zdaniem marszałka województwa 
świętokrzyskiego, Andrzeja Bętkowskie-
go, skuteczna walka z COVID-19 jest 
między innymi uwarunkowana od dobrej 
współpracy na wielu szczeblach. Warto 
podkreślić, że jednym z pierwszych be-
neficjentów projektu “Stop wirusowi!” 
została gmina Chęciny. - W porozumieniu 
z Regionalnym Centrum Naukowo-Tech-
nologicznym w Podzamczu Chęcińskim 
otrzymaliśmy testy pozwalające na wykry-
cie obecność koronawirusa. W pierwszej 
kolejności został przebadany personel 
medyczny z terenu naszej gminy, pra-
cownicy oświaty, Urzędu i jednostek or-
ganizacyjnych gminy, a nawet członkowie 
Uniwersytetu Trzeciego Wieku, duchow-
ni oraz druhowie z jednostek Ochotni-
czych Straży Pożarnych. W sumie testy 
przesiewowe na obecność koronawirusa 
zostały wykonane blisko czterystu osobom 
– potwierdza burmistrz Gminy i Miasta 
Chęciny, Robert Jaworski. - Zrobiliśmy to 
przede wszystkim po to, by mieć poczucie, 
że nasi mieszkańcy są bezpieczni odwie-
dzając ośrodek zdrowia, Urząd czy też za-
prowadzając dzieci do szkół i przedszkoli, 
a nawet idąc do kościoła. Przy zachowaniu 
wszelkich zalecanych zasad, możemy prze-
rwać łańcuch zachorowań. Testy na koro-

W Chęcinach blisko 400 osób
bezpłatnie przebadano na koronawirusa.

Wszystkie wyniki są negatywne!
 Pracownicy tutejszej służby zdrowia, szkół, przedszkoli, żłobka, Urzędu Gminy i Miasta oraz jednostek organi-
zacyjnych gminy, a nawet członkowie Chęcińskiego Uniwersytetu Trzeciego Wieku, księża i druhowie z jednostek 
Ochotniczych Straży Pożarnych – w sumie około blisko 400 osób przeszło badania w kierunku COVID-19. Wszyst-
kie wyniki były negatywne i nie wykazały obecności koronawirusa. Akcja została przeprowadzona w ramach unij-
nego projektu „Stop wirusowi! Zapobieganie rozprzestrzeniania się COVID-19 w województwie świętokrzyskim”.

nawirusa wydają się być kluczowym na-
rzędziem w walce z pandemią. Stąd, kiedy 
tylko pojawiła się możliwość bezpłatnego 
ich przeprowadzenia, niezwłocznie podję-
liśmy decyzję o przystąpieniu do projektu 
– mówi burmistrz, Robert Jaworski, który 
dziękuje zarządowi województwa świę-
tokrzyskiego za podejmowanie realnych 
kroków w walce z koronawirusem.
 Wszystkie próbki zostały pobrane 
w przychodniach w Chęcinach i w Wolicy, 
a przebadano je w medycznym laborato-
rium diagnostycznym Regionalnego Cen-
trum Naukowo-Technologicznego w Pod-
zamczu, które wykonuje badania gene-
tyczne w kierunku wykrycia SARS-CoV-2. 
- Dzięki Zarządowi Województwa Święto-
krzyskiego, w ramach programu „Stop 
Wirusowi”, RCNT będzie mogło przepro-
wadzić do końca roku 16 tysięcy badań na 
obecność SARS-Cov-2 u osób z personelu 
placówek medycznych oraz mieszkań-
ców województwa – poinformował Mar-
cin Zawierucha, dyrektor Regionalnego 
Centrum Naukowo-Technologicznego w 
Podzamczu Chęcińskim, gdzie dzięki re-
alizacji programu “Stop wirusowi!” wyko-
nywane są bezpłatne testy dla medyków i 
mieszkańców regionu. - Koordynatorom 
regionu wydajemy określoną ilość zesta-
wów do badań na COVID-19. Każdy pa-
kiet zawiera 200 wymazówek, skierowania 
na badania z drukami samokopiującymi, 
koperty i naklejki z kodami. Koordynato-
rzy epidemiologiczni typują osoby do ba-
dań na terenie danej jednostki medycznej, 
w której pobierany będzie wymaz. Próbka 
wraz z dokumentami dostarczana jest do 
RCNT. Wyniki są dostępne w ciągu 24 go-
dzin. Zostają one odesłane w formie papie-
rowej lub elektronicznej – mówi dyrektor 
RCNT, Marcin Zawierucha.  
 Na terenie Gminy i Miasta Chęciny 
wykonano blisko czterysta badań na CO-
VID-19. - Były to testy wymazowe, a wy-
mazy z gardła i z nosa pacjentów przez 
trzy dni pobierał do badań personel me-
dyczny Samorządowego Zakładu Podsta-
wowej Opieki Zdrowotnej w Chęcinach 
oraz filii SZPOZ w Wolicy. Wszystko oczy-

wiście z zachowaniem wszelkich środków 
ostrożności. Cztery pielęgniarki, a wśród 
nich Agnieszka Molenda i Justyna Kulczyc-
ka z Chęcin oraz Agnieszka Kot i Alicja Tuz 
z Wolicy - ubrane były w specjalną odzież 
ochronną, przyłbice, maseczki i rękawicz-
ki. W takich warunkach pobierały próbki 
przez kilka godzin, za co z tego miejsca pra-
gnę im serdecznie podziękować, bo nie jest 
łatwo wytrzymać w kompletnym ubraniu 
ochronnym, w którym jest potwornie go-
rąco. Dziękuję również wszystkim, którzy 
czekali w kolejce do pobrania wymazu za 
cierpliwość i wyrozumiałość wobec perso-
nelu medycznego, a także za zachowanie 
bezpiecznych odległości oraz posiadanie 
maseczek i rękawiczek ochronnych – mówi 
dr Małgorzata Wojtczak, dyrektor Samo-
rządowego Zakładu Podstawowej Opieki 
Zdrowotnej w Chęcinach.
 Jak dodaje, wykonanie testów na 
obecność koronawirusa zwiększy poczu-
cie bezpieczeństwa mieszkańców. - Wiele 
osób z niecierpliwością czekało na wyniki 
– przyznaje dr Małgorzata Wojtczak. - Całe 
szczęście po analizie pobranych wymazów 
okazało się, że wszystkie wyniki były nega-
tywne. Oznacza to, że jak do tej pory żad-
na z przebadanych osób nie jest nosicielem 
koronawirusa. Dobrze, że te testy są wyko-
nywane, bo społeczeństwo może czuć się 
bezpieczniej, wiedząc, że na naszym tere-
nie nie ma ogniska zakażeń. Bezpieczniej 
będą się czuli chociażby uczniowie, którzy 
przygotowując się do egzaminów korzysta-
ją z konsultacji w szkołach. To jest bardzo 
dobra akcja – podkreśla dr Małgorzata 
Wojtczak.

Agnieszka Olech
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 Na dzień dzisiejszy największe 
straty gmina notuje we wpływach 
z PIT i CIT. Za miesiące marzec 
i kwiecień są one nawet o 40 % 
niższe, niż w analogicznym okre-
sie ubiegłego roku. - Tylko z tego 
tytułu mamy wpływy do budżetu 
niższe o 552 tysiące 117 złotych. 
Ten stan rzeczy, niewątpliwie zmu-
sza nas do ponownej analizy te-
gorocznego budżetu, szczególnie 
pod kątem zaplanowanych na ten 
rok inwestycji. Dotyczy to głównie 
zadań jeszcze nie rozpoczętych, 
ponieważ tym już trwającym na tą 
chwilę nic nie zagraża. Wszystkie 
nadal są realizowane – zapewnia 
burmistrz Gminy i Miasta Chęci-
ny, Robert Jaworski.
 Jak podkreśla gospodarz gminy, 
samorząd będzie chciał także dążyć 
do realizacji projektów objętych 
dofinansowaniem zewnętrznym. - 
Dzięki temu będziemy mogli zre-
alizować jak najwięcej przy jak naj-
mniejszym wkładzie własnym – tłu-
maczy burmistrz, który nie wyklu-
cza jednak sytuacji, w której jed-
nym z negatywnych skutków epi-
demii może być konieczność nawet 
całkowitej rezygnacji z niektórych 
zaplanowanych na ten rok inwe-
stycji. - Takie działania, jeśli okażą 
się konieczne, będą podejmowane 
dopiero po konsultacjach z Radą 
Miejską – zapowiada. - Trudna 
sytuacja ekonomiczna nie dotyczy 
tylko Gminy Chęciny. Działając 
w Związku Miast i Gmin Regionu 
Świętokrzyskiego codziennie roz-
mawiam z wójtami i burmistrzami 
o problemach, na które w chwili 
obecnej narażone są samorządy. 
Słyszymy informacje w mediach, 

Gmina Chęciny szacuje straty
spowodowane epidemią

 Ograniczenia i zakazy związane z wprowadzonym stanem epidemii 
mają niewątpliwie duży – negatywny wpływ na sytuację finansową samo-
rządów w całym kraju, w tym także Gminy i Miasta Chęciny. I pomimo, że 
sytuacja analizowana jest tu na bieżąco, to już dziś można powiedzieć, że 
każdą gminę będzie czekał trudny czas.

że nawet duże aglomeracje miej-
skie wyłączają czasowo oświetlenie, 
rezygnują z inwestycji próbując 
złagodzić kryzys gospodarczy. Jak 
widać skutki epidemii odczuwają 
dziś wszyscy – dodaje Burmistrz.
 Straty jakie gmina ponosi, 
w wyniku trudnej sytuacji epide-
miologicznej w kraju, najbardziej 
obrazuje niemal całkowite zaha-
mowanie wpływów na Zamku 
Królewskim. Tu spadek jest od-
czuwalny. Jednostka funkcjonuje, 
generując koszty, ale nie uzysku-
jąc przy tym żadnych wpływów. 
- Dla zobrazowania sytuacji wy-
starczy przytoczyć same tylko sta-
tystyki, przekazane przez Zamek. 
Od 12 marca do 15 maja 2019 
roku Zamek odwiedziło ogółem 
41.948 turystów, a wpływy osią-
gnęły wysokość rzędu 394.831 
złotych. W analogicznym okresie 
2020 roku był całkowity brak tury-
stów i wpływów. Sam tylko majo-
wy weekend ubiegłego roku przy-
niósł kwotę 135.118 złotych i po-
nad 13 tysięcy odwiedzających. 
Jak łatwo zauważyć spadek jest 
znaczny i łącznie stanowi kwotę 
około 400 tysięcy złotych – wylicza 
burmistrz i podkreśla, że Zamek 
Królewski ponownie otworzył swe 
podwoje dla zwiedzających. Liczy-
my, że powoli będziemy wracać 
do normalności – mówi burmistrz 
Robert Jaworski.

Agnieszka Olech

NIEPROSZONY GOŚĆ…

Przyszedł …
Nie wiadomo skąd
Swą śmiertelną trucizną-
Opasał cały ląd

To, nie wina Człowieka,
Któremu z chwilą gniewu
Rozum
Z głowy ucieka.

Zarazek ten
Sam się stworzył
I życiu kres
Milionom istnień położył.

Ale My Polacy
Naród hardy i twardy…
Na wszystkie niedogodności
Zawsze otwarty.

Nie jedną wojnę
I różne zarazy przeżyliśmy.
Tę Koronawirusa 
Też przezwyciężymy

Wielkie dzięki składamy
Pielęgniarkom i lekarzom,
Którzy mimo trudności
W oczach uśmiechem nas darzą

Dziękujemy mundurowym
Którzy walczą dzielnie,
By nasze życie
Było nadal bezpieczne i piękne.

Słuchamy mądrych ludzi
Wietrzmy nasze mieszkania
Nośmy maseczkę z wkładką z li-
gniny
Posiedźmy w domy w gronie ro-
dziny.

Prośmy Boga o obfite deszcze,
Ale nie nadaremnie
By zmył ze wszystkich lądów
Okrutną pandemię.

Kwiecień, 2020 R.
Autor:

Elza Trzepizur-Krupa
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 Ponad trzydzieści zastępów straży 
pożarnej walczyło z pożarem niele-
galnego składowiska odpadów w No-
winach, jaki wybuchł 19 kwietnia. 
W samym środku akcji znaleźli się 
także druhowie z czterech jednostek 
z terenu Gminy i Miasta Chęciny. 
Warto zaznaczyć, że każda z tych jed-
nostek posiada kwalifikacje z zakresu 
ratownictwa technicznego, a druho-
wie reprezentują wysoki poziom wy-
szkolenia. Dodatkowo OSP Chęciny, 
OSP Wolica oraz OSP Bolmin funk-
cjonują w strukturach KSRG.
 Strażacy płonące chemikalia gasili 
w aparatach ochrony dróg oddecho-
wych. Jak mówią, inaczej nie dało się 
tam wejść. Beczki ciągle wybuchały, 
a opary dymu były gęste. Ubrania 
strażackie i buty druhów biorących 
udział w akcji zostały wypalone od 
chemii. Podobnie jak węże i inny 
sprzęt strażacki. Pożar po kilkunastu 
godzinach udało się zagasić. Zaczęło 
się liczenie strat. - Straty w sprzęcie 

Gmina Chęciny pozyskała ministerialne dofinansowanie 
dla straży. Druhowie odzyskają zniszczony sprzęt!

 Druhowie z jednostek Ochotniczych Straży Pożarnych w Chęcinach, Bolminie, Wolicy i w Radkowicach odzy-
skają wyposażenie i ubrania, które zostały kompletnie zniszczone podczas udziału w akcji gaszenia składowiska 
niebezpiecznych odpadów w Nowinach. A to dzięki pozyskanemu przez lokalny samorząd dofinansowaniu z Mi-
nisterstwa Sprawiedliwości w kwocie 66 tysięcy 523 złotych.

i ubraniach we wszystkich czterech 
jednostkach były ogromne. Osza-
cowaliśmy je w sumie na blisko sie-
demdziesiąt tysięcy złotych – mówi 
burmistrz Gminy i Miasta Chęciny, 
Robert Jaworski.
 Władze gminy zwróciły się z wnio-
skiem do Ministerstwa Sprawiedliwo-
ści o dofinansowanie zakupu utraco-
nego sprzętu i ubrań w ramach środ-
ków Funduszu Pomocy Pokrzywdzo-
nym oraz Pomocy Postpenitencjarnej 
– Funduszu Sprawiedliwości. Jak 
argumentowano, zniszczony podczas 
akcji gaszenia pożaru traw i składowi-
ska odpadów niebezpiecznych sprzęt 
jest niezbędny dla jednostek Ochotni-
czych Straży Pożarnych z terenu gmi-
ny Chęciny do bieżącego utrzymania 
gotowości bojowej. - Niestety, niewy-
starczające środki finansowe Gminy 
i jednostek nie pozwoliłyby na zakup 

jednocześnie całego zniszczonego 
wyposażenia. Stąd, bardzo się cieszę, 
że udało nam się pozyskać tak wyso-
kie dofinansowanie, z budżetu gminy 
Chęciny dołożymyy jedynie 1 procent 
środków – mówi burmistrz Robert Ja-
worski.
 A dofinansowanie jest faktycznie 
wysokie. Koszt całego przedsięwzię-
cia oszacowano na kwotę 67 tysię-
cy 195 złotych, z czego aż 66 tysięcy 
523 złotych pokryją ministerialne 
środki. W ich ramach do jednostek 
OSP w Chęcinach, Bolminie, Woli-
cy i w Radkowicach trafią w sumie 
13 sztuk ubrań specjalnych, 8 par gu-
mowych butów, 4 pary butów specjal-
nych skórzanych. 15 sztuk rękawic 
specjalnych, 4 kominiarki, latarka 
Iskra, 2 sztuki pokrowców na butle, 
6 sztuk węży W-52 i 3 sztuki węży 
W-75. W najbliższym czasie gmina 
Chęciny wyłoni dostawcę wyposaże-
nia objętego wnioskiem.

Agnieszka Olech

APEL – DBAJMY O NASZĄ GMINĘ
Wiosną i latem pojawia się problem z szybko rosnącą zielenią. W trosce o estetyczny wygląd naszej gminy, 
apelujemy o dbanie i wykaszanie terenów przy swoich posesjach, a także o odchwaszczanie chodników.  

Każdy z nas jest właścicielem przestrzeni publicznej, na którą, obok miejsc zamieszkania, składają się również 
ulice, chodniki i tereny zielone. Dlatego też, mając na uwadze ten fakt i troskę o wspólne dobro, zwracamy się 
do wszystkich mieszkańców z prośbą o dbałość o mienie, które jest naszą wspólną własnością.

Przypominamy, że właściciel nieruchomości jest zobowiązany na mocy Ustawy o utrzymaniu czystości i po-
rządku w gminach do utrzymywania porządku na terenie chodników przyległych bezpośrednio do jego nie-
ruchomości. 

Wspólne działania i uczulenie się na ład, porządek i estetykę z pewnością, przyczyni się do poprawy wizerun-
ku naszej Gminy wśród lokalnej społeczności oraz turystów. 

Współfinansowano ze środków Funduszu Sprawiedliwości, którego dysponentem jest Minister Sprawiedliwości
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 Jakie ma Pani doświadczenie je-
śli chodzi o pracę związaną z branżą 
zajmującą się przede wszystkim go-
spodarką wodno-ściekową?
 Urszula Paździerz: Z wykształce-
nia jestem inżynierem środowiska 
o specjalności uzdatniania wody, 
oczyszczania ścieków i gospodarki 
odpadami. Przez ostatnie piętnaście 
lat związana byłam zawodowo z Za-
kładem Usług Komunalnych w Pie-
koszowie, gdzie pracowałam między 
innymi na stanowiskach: technolog, 
kierownik oczyszczalni ścieków, czy 
też kierownik działu technicznego.

 Dlaczego zdecydowała się Pani 
kandydować na stanowisko dyrek-
tora ZGK w Chęcinach?
 U.P.: Przede wszystkim z chęci 
własnego rozwoju. Z drugiej strony 
ta praca da mi możliwość wykorzy-
stania wiedzy i dotychczasowego 
doświadczenia. A gmina Chęciny 
bardzo się zmienia. Okiem „odwie-
dzającego” widać rozwój i dbałość 
o pozytywny wizerunek oraz wygo-
dę mieszkańców i turystów. W mojej 
ocenie jest to bardzo dobre miejsce 
na stawianie sobie nowych celów. 
Przyznaję jednak, że decyzja o rezy-
gnacji ze stabilnej pracy w znanym 
miejscu i środowisku, w celu podję-
cia takiego wyzwania nie była łatwa. 
Ze swojej strony dołożę wszelkich 
starań, żeby okazała się korzystna 
i dla Zakładu i dla mnie osobiście.

 Jaka jest Pani wizja rozwoju Za-
kładu Gospodarki Wodnej w Chęci-
nach?
 U.P.: Zakład musi zmierzyć się 
z wieloma wyzwaniami, jak cho-
ciażby związanymi ze starzejącą 
się infrastrukturą techniczną czy 

Urszula Paździerz nowym dyrektorem Zakładu 
Gospodarki Komunalnej w Chęcinach

 Zakład Gospodarki Komunalnej w Chęcinach zarządza gospodarką wodno-ściekową na terenie Gminy i Mia-
sta Chęciny, gospodarką mieszkaniową, a także wykonuje zadania związane z oczyszczaniem miasta, czy utrzyma-
niem dróg. Kiedy rezygnację z funkcji dyrektora ZGK złożył Wojciech Ziach w związku z powołaniem na prezesa 
Rejonowego Przedsiębiorstwa Zieleni i Usług Komunalnych w Kielcach, ogłoszono konkurs na to stanowisko. 
W dniu 27 kwietnia bieżącego roku objęła je Urszula Paździerz. Nam opowiedziała dlaczego zdecydowała się 
podjąć wyzwanie poprowadzenia ZGK, a także o tym, jakie ma plany na jego rozwój.

środkami transportu, opracowa-
niem kierunków rozbudowy sieci 
wodociągowej i kanalizacyjnej, oraz 
poszukiwaniem nowych lub alter-
natywnych źródeł wody, ale także 
z minimalizacją strat wody. Koniecz-
ne są sukcesywne remonty istnieją-
cych obiektów wod-kan oraz dbałość 
o posiadane zaplecze techniczne, lo-
gistyczne, sprzęt. Ponadto zmienia-
jące się przepisy prawa wymuszają 
na bieżąco dostosowywanie się do 
nowych norm i wytycznych. Bardzo 
ważnym elementem rozwoju każdej 
firmy jest również dbanie o właściwy 
kontakt z odbiorcami usług, co ma 
przełożenie na postrzeganie Zakła-
du na zewnątrz.

 Co według Pani w tej chwili jest 
najpilniejsze do zrobienia już teraz, 
a co działa bez zarzutów?
 U.P.: Z pewnością wartością do-
daną w Zakładzie są Ludzie, do-
świadczeni i odpowiedzialni pracow-
nicy. Najpilniejsze w działaniach Za-
kładu jest zabezpieczenie mieszkań-
ców Gminy Chęciny w wystarczającą 
ilość wody nadającej się do spożycia, 

w związku z obniżającymi się zwier-
ciadłami wody w studniach i przewi-
dywaną suszą hydrologiczną. W te 
działania jest w pełni zaangażowany 
Urząd Miasta i Gminy Chęciny. Co 
do zmian, to myślę, że zbyt wcześnie 
o takich mówić. Sądzę, że najpierw 
trzeba dobrze poznać dotychczaso-
we schematy i dopiero wtedy podej-
mować decyzje. Ponadto uważam, że 
obecna sytuacja epidemiczna wymu-
sza na nas ostrożność w wielu działa-
niach. Na ewentualne zmiany, przyj-
dzie odpowiedni czas.

 Dziękuję za rozmowę
Agnieszka Olech

Urszula Paździerz urodziła się w 1977 
roku. Od urodzenia mieszka w gmi-
nie Piekoszów. Posiada wykształcenie 
wyższe techniczne. Skończyła z po-
wodzeniem Politechnikę Świętokrzy-
ską na kierunku Inżynieria Środowi-
ska, o specjalności: uzdatnianie wody, 
oczyszczanie ścieków, gospodarka 
odpadami. Poza tym, skończyła tak-
że studia podyplomowe w zakresie 
zarządzania zasobami ludzkimi oraz 
BHP. Przez piętnaście lat pracowa-
ła w Zakładzie Usług Komunalnych 
w Piekoszowie, m.in. na stanowisku 
technologa, kierownika oczyszczalni 
ścieków, a także kierownika działu 
technicznego. Od 22 lat jest szczęśli-
wą mężatką. Ma dwoje dzieci - 21-let-
niego syna, który jest studentem Po-
litechniki Wrocławskiej oraz 5-letnią 
córeczkę. Prywatnie interesuje się 
podróżami, ale raczej tymi bliższymi 
niż dalszymi, zgodnie ze słowami Sta-
nisława Jachowicza: „Cudze chwali-
cie, swego nie znacie...”. Relaksuje się 
przy wciągającej książce, a także przy 
pracach w ogródku.
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 Począwszy od śmieci wielkogabarytowych jak zużyte 
opony czy stary sprzęt elektroniczny, w okolicznych lasach 
i rowach lądują także poremontowe odpady, gruz, stare me-
ble, butelki, puszki po napojach, a nawet zużyte pampersy. 
Ludzie wyrzucają dosłownie wszystko. - Nie widać tak tego 
na co dzień. Wystarczy jednak wejść do lasu, czy przespa-
cerować się przy drodze o większym natężeniu ruchu, żeby 
dostrzec zalegające śmieci – mówi burmistrz Gminy i Mia-
sta Chęciny, Robert Jaworski, do którego co i rusz trafiają 
zgłoszenia o nielegalnych wysypiskach śmieci. - Dziwi mnie, 
że w dzisiejszych czasach, kiedy wszyscy płacimy za wywóz 
śmieci, znajdują się ciągle tacy, którym chce się zadać tyle 
trudu, żeby specjalnie pojechać do lasu i zostawić tam hał-
dę odpadów – dodaje z niedowierzaniem burmistrz, Robert 
Jaworski.
 I chociaż straż leśna i policja stale monitorują powstające 
nielegalne wysypiska, likwidując je na bieżąco, to wciąć tworzą 
się nowe. „Tropienie” sprawców i uprzątnięcie terenu pochła-
niają wiele czasu, którego służby potrzebują teraz na działania 
związane z pilnowaniem zasad bezpieczeństwa w czasie pan-
demii. Każdorazowe sprzątnie góry śmieci to także spory wysi-
łek finansowy dla gmin. - Wraz ze zbliżającą się wiosną wielkie 
sprzątanie świata organizują szkoły z terenu naszej gminy, czy 
też stowarzyszenia. Niestety, w tym roku wszystkie ekologicz-
ne akcje musiały zostać przesunięte ze względu na epidemię, 
a nas zaczyna powoli zalewać fala śmieci. To problem, który 
istnieje od dawna. Nadal nie umiemy nauczyć się żyć w czysto-
ści i dbać o środowisko. A to jest niezwykle istotne szczególnie 
teraz, kiedy stoimy przed koniecznością wyjątkowego dbania 
o czystość, która pozwoli nam uchronić się przed wieloma cho-
robami, nie tylko przed koronawirusem. Ale to również kwe-
stia dobrego samopoczucia, przyjemnie jest spacerować, od-
poczywać w czystym środowisku – zaznacza burmistrz, Robert 
Jaworski.
 Warto podkreślić, że ci którzy wyrzucają śmieci do rowów 
i lasów nie są tak do końca bezkarni. Każdego roku na tere-
nie gminy Chęciny policja przeprowadza wiele dochodzeń 

Rosną góry śmieci na terenie całej gminy.
To już prawie jak epidemia!

 Zadbane i czyste otoczenie, wolne od hałd śmieci lasy, okoliczne łąki, pola i przydrożne rowy to marzenie 
wielu z nas. Niestety, wprowadzone nie tak dawno restrykcje związane z trwającą epidemią mówiące chociażby 
o zakazie wstępu do lasu, czy też przemieszczania się za wyjątkiem drogi do pracy, wcale nie wpłynęły na zmniej-
szenie ilości zasypujących nas śmieci. Za ich wyrzucanie w niewyznaczone do tego miejsca grożą surowe kary.

związanych z zaśmiecaniem przyrody. Większość z prowa-
dzonych śledztw dowodzi, że powstające co i rusz to nowe 
nielegalne wysypiska tworzą sami mieszkańcy. Trzeba pa-
miętać, że straż leśna w większości przypadków jest w stanie 
ustalić sprawcę wywózki większej ilości śmieci na podstawie 
zebranych dowodów, a co za tym idzie sprawcy nie mogą 
czuć się bezkarnie. Jeżeli winowajca przyzna się do winy, to 
poza uprzątnięciem śmieci otrzymuje również dosyć wysoki 
mandat. Jeżeli pomimo wyraźnych dowodów sprawca się nie 
przyznaje, to sprawę kieruje się do Sądu Grodzkiego. A kary 
są dosyć słone. Kto dopuści się pozbywania odpadów nie-
zgodnego z ustawą o utrzymaniu porządku w gminie, może 
spodziewać się mandatu karnego w wysokości do 500 zł, 
a w postępowaniu sądowym nawet do 5 tysięcy złotych. Za 
te pieniądze można mieć opłacone wywożenie śmieci przez 
kilkanaście miesięcy.
 Straż leśna walczy też ze śmieciarzami za pomocą foto-
pułapek i licznych patroli. Wiążą się z tym jednak ogromne 
koszty, które ponoszą zarówno Lasy Państwowe jak i Gmi-
na, a co za tym idzie mieszkańcy. - Apelujemy do miesz-
kańców o reagowanie w każdym przypadku, kiedy tylko 
jesteśmy świadkami takiego wandalizmu. Bądźmy wspólnie 
ekologicznie odpowiedzialni. Wyrzucajmy śmieci do kosza 
i dajmy przykład innym jak dbać o środowisko, w którym 
żyjemy. W końcu nasze zdrowie to najcenniejsza rzecz jaką 
każdy z nas posiada. Zadbajmy o to nie tylko poprzez częste 
mycie rąk, ale także poprzez dbanie o środowisko w jakim 
żyjemy – apeluje burmistrz, Robert Jaworski.
 Problem zaśmiecania środowiska istniał od zawsze. Mamy 
jednak nadzieję, że wreszcie wszyscy odniesiemy się do niego 
osobiście, co bez wątpienia spowoduje zmniejszenie się rzeki 
śmieci zalewającej lasy, łąki, pola i przydrożne rowy. Apeluje-
my do wszystkich mieszkańców o rozwagę.

Agnieszka Olech
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 Uroczystości pogrzebowe odbyły się 9 maja, a rozpoczęły 
się od Mszy Świętej w Kościele pw. Najświętszej Maryi Panny 
Królowej w Łukowej. Ze względu na stan epidemii liczba osób 
w kościele musiała być ograniczona. Wewnątrz świątyni była 
pogrążona w żalu najbliższa rodzina druha Łukasza Wojsy, 
przyjaciele i sąsiedzi. Z ramienia Urzędu Gminy i Miasta Chę-
ciny obecny był burmistrz Robert Jaworski, z ramienia woje-
wody Robert Sabat, wicedyrektor wydziału 
Bezpieczeństwa i Zarządzania Kryzysowe-
go Świętokrzyskiego Urzędu Wojewódz-
kiego w Kielcach, a także senator Krzysztof 
Słoń. Kolegę druha żegnali także: Święto-
krzyski Komendant Wojewódzki PSP bry-
gadier Krzysztof Ciosek, Komendant Miej-
ski PSP w Kielcach brygadier Sławomir 
Karwat, a w imieniu jednostki OSP Siedlce 
druh Paweł Kaczor. Wartę honorową wraz 
z pocztami sztandarowymi pełnili druho-
wie z Komendy Miejskiej PSP w Kielcach 
oraz z OSP w Siedlcach. Pozostałe pocz-
ty sztandarowe ze wszystkich jednostek 
z terenu Gminy i Miasta Chęciny, a także 
z jednostek zaprzyjaźnionych pełniły war-
tę honorową przed kościołem. Tutaj też 
w wielkim skupieniu stała dalsza rodzina, 
przyjaciele, sąsiedzi oraz koleżanki i kole-
dzy z Urzędu Gminy i Miasta w Chęcinach 
i Państwowej Straży Pożarnej. Msza święta była transmitowa-
na na fb OSP Siedlce i parafii Łukowa.
 Podczas Mszy Świętej Koncelebrowanej wzruszającą ho-
milię wygłosił Kapelan Powiatowy Strażaków ksiądz Łukasz 
Zygmunt, który wspierał zmarłego w czasie jego choro-
by. - Kochany Łukaszu byłeś dobrym człowiekiem i skrom-
nym, kochanym mężem, ojcem, synem. Łukasz cieszył się 
szczęściem każdego człowieka, służył potrzebującym, żył dla 
innych. Przez całe swoje życie wybudował tak wiele żywych 
pomników. To najpiękniejsze pomniki, które tak trudno wy-
budować. Twoja bezinteresowna miłość i życzliwość była siłą 
przyciągania do Ciebie tak wielu ludzi. Odkąd Cię poznałem 
zawsze promieniowałeś wielką wiarą w Boga i w ludzi. Pozo-
stanie nam dziś to, co miałeś w sercu, wiara i nadzieja. Niech 
wiara ukoi dziś smutek – mówił ksiądz kapelan Łukasz Zyg-
munt. - Nie było Ci obce słowo wezwanie. Wzywała Cię stra-
żacka syrena, dzwonek alarmowy podczas służby, nie jeden 
raz wzywał Cię nie jeden człowiek. I dla człowieka wierzącego 
śmierć także jest wezwaniem. Dla Ciebie wezwanie do odej-
ścia przyszło tak szybko. Choć cierpimy, pozwalamy Ci odejść 
do tej innej, wiecznej służby. Nasz drogi Łukaszu znane Ci są 
słowa „Bogu na chwałę ludziom na pożytek”. Do zobaczenia, 
abyśmy mogli wspólnie kiedyś zaśpiewać tą Twoją ulubioną 

Z głębokim żalem
pożegnaliśmy druha Łukasza Wojsę

 Z wielkim żalem i smutkiem przyjęliśmy wiadomość o śmierci druha Łukasza Wojsy. Pełnił funkcję Komen-
danta Gminnego Ochrony Przeciwpożarowej oraz Prezesa Ochotniczej Straży Pożarnej w Siedlcach, ale przede 
wszystkim był niezwykle pomocnym, uśmiechniętym i życzliwym człowiekiem, a także wielkim społecznikiem. 
Żył zgodnie z dewizą wszystkich druhów strażaków: Bóg, Honor, Ojczyzna, niosąc pomoc potrzebującym.

pieśń strażacką. Spoczywaj w chwale – mówił ksiądz kapelan 
Łukasz Zygmunt.
 Wiele ciepłych słów pod adresem Śp. druha Łukasza Woj-
sy padło ze strony senatora Krzysztofa Słonia. - Pozostaniesz 
w naszej pamięci jako dobry człowiek, zatroskany i zaangażo-
wany druh, strażak ochotnik i strażak zawodowy. Pozostaniesz 
w naszej pamięci jako ten, któremu rzeczywistość nie była 

obojętna – mówił senator Krzysztof Słoń. 
Wicedyrektor wydziału Bezpieczeństwa 
i Zarządzania Kryzysowego Urzędu Wo-
jewódzkiego w Kielcach Robert Sabat od-
czytał kondolencje przekazane przez woje-
wodę Zbigniewa Koniusza. - Śp. Młodszy 
aspirant Łukasz Wojsa swą strażacką misję 
wypełniał godnie, a na jego bezinteresow-
ną pomoc zawsze mogli liczyć potrzebu-
jący. Odszedł na wieczną służbę człowiek 
odważny i wielkiego serca. Zawsze będzie 
powodem do dumy dla swojej najbliższej 
rodziny – czytał w liście wicedyrektor Ro-
bert Sabat, który przypomniał, że miał to 
szczęście, że znał Śp. Łukasza osobiście. 
- Miałem szczęście również służyć z nim 
przez wiele lat. Łukasz był strażakiem, 
który na równi kochał swoją rodzinę 
i strażacką służbę. Pamiętam jak cieszył się 
z nowego samochodu, który udało mu się 

pozyskać dla jednostki OSP w Siedlcach. Dzisiaj ten właśnie 
samochód odprowadzi Cię ostatni raz. Miałeś wielkie plany 
dotyczące rozwoju jednostki. Jestem przekonany, że będą one 
kontynuowane, a Ty będziesz się przyglądał temu wszystkie-
mu z góry – dodał wicedyrektor Robert Sabat.
 Świętokrzyski Komendant Wojewódzki PSP brygadier 
Krzysztof Ciosek zaznaczył, że tak liczna obecność podczas 
ostatniego pożegnania jest wyrazem wdzięczności za wspania-
łe i szlachetne życie, za okazaną godność i wielkoduszność oraz 
bezinteresowną służbę drugiemu człowiekowi.- Pragniemy 
po raz ostatni oddać mu hołd i pochylić strażackie sztandary. 
Młodszy aspirant Łukasz Wojsa swoje zainteresowanie ochro-
ną przeciwpożarową rozwijał od najmłodszych lat, a strażacka 
pasja szybko stała się jego codziennym życiem. W 1994 roku 
wstąpił w szeregi OSP w Siedlcach, z którą nieprzerwanie był 
związany przez cały okres życia. W roku 2000 został wicepre-
zesem tej jednostki, a od 2016 roku pełnił funkcję prezesa. 
Był też funkcjonariuszem Komendy Miejskiej Państwowej 
Straży Pożarnej w Kielcach, a od kwietnia 2019 roku praco-
wał jako Komendant Gminny Ochrony Przeciwpożarowej 
w Urzędzie Gminy i Miasta w Chęcinach. Czynnie angażował 
się w codzienne życie jednostki oraz jej podnoszenie gotowo-
ści bojowej. Za to dziś dziękujemy – dziękował Świętokrzyski 
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 Zarząd Województwa Świętokrzyskiego rozstrzygnął 
konkursy na wsparcie realizacji zadań w 2020 r. z za-
kresu: profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoho-
lowych, pomocy społecznej, przeciwdziałania przemocy 
oraz działalności na rzecz osób niepełnosprawnych. 
 Chęciński Uniwersytet Trzeciego Wieku pozyskał 
dofinansowanie w kwocie prawie 5 000 zł na realizację 
pierwszego projektu pn. „Aktywni seniorzy” z zakre-
su pomocy społecznej. W projekcie zaplanowano: cykl 
12 wyjazdów na pływalnię „Park Wodny Perła” w No-
winach, 2-godzinny wykład pn. „Zdrowe odżywianie, 
właściwe dbanie o kondycję fizyczną” oraz kilkukilome-
trowy rajd nordic walking na terenie gminy Chęciny, za-
kończony poczęstunkiem w formie ogniska.
 Na drugi projekt pn. „Gotowi do działania – aktywi-
zacja osób niepełnosprawnych” z zakresu działalności na 
rzecz osób niepełnosprawnych stowarzyszenie otrzyma-
ło prawie 10 tysięcy złotych dofinansowania. W ramach 
realizacji zadania dla seniorów z orzeczeniem o stopniu 
niepełnosprawności zostaną zorganizowane następujące 
działania: cykl 3 wyjazdów do Kompleksu uzdrowisko-

Chęcińscy seniorzy pozyskali zewnętrzne
dofinansowanie na realizację dwóch projektów
 Dwa projekty przygotowane przez stowarzyszenie Chęciński Uniwersytet Trzeciego Wieku przy dużym wspar-
ciu Urzędu Gminy i Miasta w Chęcinach otrzymały dofinansowanie ze środków Samorządu Województwa. Oba 
projekty opiewają na kwotę 16 610 złotych, z czego prawie 15 tysięcy złotych stanowi pozyskane dofinansowanie 
na ich realizację. Umowy zostały już podpisane.

wo-rekreacyjnego Baseny Mineralne Solec-Zdrój, 2-go-
dzinny wykład pn. „Leczenie reumatoidalne oraz wpływ 
siarki na organizm człowieka” oraz etiuda teatralno – wo-
kalno – taneczna, która odbędzie się w Hali widowisko-
wo-sportowej w Chęcinach, w I poł. listopada 2020 r.; 
której uczestnicy odbędą zajęcia teatralne, wokalne oraz 
taneczne. Ponadto zostaną zakupione stroje, w których 
wystąpią oraz w przyszłości będą występować członkowie 
chóru wokalnego na zakończenie niniejszego projektu 
oraz na licznych wydarzeniach i uroczystościach w gmi-
nie Chęciny.

Komendant Wojewódzki PSP brygadier Krzysztof Ciosek. 
W imieniu druhów z jednostki OSP w Siedlcach Śp. Łuka-
sza Wojsę pożegnał druh Paweł Kaczor. - Widocznie w niebie 
brakuje dobrych strażaków, że Pan powołał Cię na wieczną 
służbę. Spoczywaj w pokoju – żegnał kolegę z jednostki druh 
Paweł Kaczor.
 Niezwykle poruszony śmiercią Śp. druha Łukasza Wojsy 
był Burmistrz Gminy i Miasta Chęciny, Robert Jaworski. - 
Z ogromnym bólem stajemy ostatni raz przed Tobą Łukaszu, 
aby towarzyszyć Ci w Twojej ostatniej drodze. Śmierć zawsze 
przychodzi nie w porę, zawsze zbyt wcześnie, zbyt szybko. 
Przynosi ból, który trudno ukoić. Niezbadane wyroki spra-
wiły, że w tak młodym wieku zakończyłeś swą ziemską wę-
drówkę. Wszystkie rozstania, szczególnie te ostatnie zmuszają 
do zadumy i refleksji. Osobiście znałem Cię kilkanaście lat. 
Łączyło nas tak wiele spraw, tak wiele rozmów. Zawsze robi-
łeś wszystko, aby dbać o bezpieczeństwo mieszkańców naszej 
gminy. Jako Komendant Gminny Ochrony Przeciwpożaro-
wej dbałeś też o wszystkie jednostki. Zabiegałeś o doposaże-
nie druhów, o remonty strażnic. To dzięki Twoim staraniom 
udało się nie tak dawno wyremontować strażnicę w Siedlcach 
i zakupić nowoczesny samochód. Jako wzorowy strażak byłeś 
zawsze obecny podczas wydarzeń patriotycznych, stojąc dum-
nie ze sztandarem. Na Ciebie zawsze można było liczyć. Two-
ja śmierć to wielki ból dla tych wszystkich, którzy Cię znali. 
Dzisiaj przy Twojej trumnie stoją poczty, a opuszczone sztan-
dary są symbolem wdzięczności i pożegnania. Chcę Ci dzisiaj 

Łukaszu, przyjacielu podziękować w imieniu własnym za 
wszystkie nasze rozmowy, za pracę na rzecz mieszkańców, za 
Twoją służbę dla innych i poświęcenie. Dziękuję za wszystko, 
co uczyniłeś dla druhów i dla kolejnych pokoleń. Chcę Cię 
pożegnać z podziękowaniem w imieniu wszystkich mieszkań-
ców Gminy i Miasta Chęciny. Umarłeś, ale będziesz żył wiecz-
nie w naszej pamięci i w sercach. Ze smutkiem i żalem żegna-
my Cię dzisiaj, ale jednocześnie z chrześcijańską nadzieją, 
że dobry i miłosierny Bóg przyjmie Cię do Królestwa, gdzie 
będziesz nadalsłużył Świętemu Florianowi i będziesz nami się 
opiekował tam z góry tak jak robiłeś to do tej pory – podkre-
ślał burmistrz Robert Jaworski.
 Nie zabrakło również słów ubolewania i żalu ks. Probosz-
cza Mirosława Błoniarza nad stratą zmarłego Łukasza jako 
wzorowego strażaka i parafianina.
 Po mszy, trumna z ciałem mł. asp. Łukasza Wojsy zosta-
ła przewieziona na cmentarz parafialny w Łukowej, na dra-
binie pożarniczej w asyście strażaków z Komendy Miejskiej 
Państwowej Straży Pożarnej w Kielcach i druhów z OSP 
w Siedlcach. Nad grobem zmarłego, zgodnie ze strażackim 
ceremoniałem, Świętokrzyski Komendant Wojewódzki PSP 
brygadier Krzysztof Ciosek przekazał na ręce żony zmarłego 
Łukasza Wojsy czapkę wraz z odznaczeniami.
Ciało Śp. Łukasza Wojsy zostało złożone przy dźwiękach stra-
żackich syren.
Cześć Jego pamięci 

Agnieszka Olech
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 „Świętokrzyska Victoria” to nagro-
da Samorządu Województwa, której 
celem jest promowanie najbardziej ak-
tywnych świętokrzyskich samorządów, 
przedsiębiorstw i osób – społeczników, 
działających na rzecz swoich środowisk. 
Przyznawana jest od dwunastu już lat 
w trzech kategoriach: „samorządność”, 
„osobowość” i „przedsiębiorczość”. 
Przy 102 gminach należących do wo-
jewództwa świętokrzyskiego, już samo 
znalezienie się w ścisłym gronie no-
minowanych to wielkie wyróżnienie. 
A nominację każdego roku otrzymu-
je zaledwie pięć samorządów. War-
to przypomnieć, że Gmina i Miasto 
Chęciny nominowana była już sied-
miokrotnie do tej prestiżowej nagro-
dy, a w roku 2014 gmina Chęciny zdobyła główną 
statuetkę „Świętokrzyskiej Victorii” w kategorii „sa-
morządność”, zostając tym samym uznaną za najlep-
szą gminę w województwie świętokrzyskim. Według 
zasad, laureaci i zdobywcy głównej statuetki przez 
dwa lata nie mogą brać udziału w plebiscycie, a na-
grodzeni burmistrzowie i wójtowie gmin zasiadają 
w tym czasie w kapitule.

Chęciny w czołówce najlepszych gmin
 W tym roku Gmina i Miasto Chęciny ponownie 
otrzymała nominację do „Świętokrzyskiej Victorii” 
w kategorii „samorządność” tuż obok gmin: Bieliny, 
Morawica, Busko Zdrój i powiatu kieleckiego. Jak pod-
kreślał podczas uroczystej gali marszałek Andrzej Bęt-
kowski, nagrodzonych we wszystkich kategoriach łączy 
związek z ziemią świętokrzyską i działania na rzecz roz-
woju i promocji województwa. - Są to osoby, samorządy 
i instytucje, które mają ugruntowaną pozycję na ryn-
ku, tworzą markę i przynoszą nam zaszczyty oraz roz-
głos. Jesteśmy z nich dumni - mówił marszałek Andrzej 
Bętkowski, a przewodniczący sejmiku województwa 
Andrzej Pruś zaznaczył, że „świętokrzyska Victoria” to 
przyjemna powinność samorządu. - Samo nagradzanie 
to może skromna rzecz, ale jest to równocześnie poka-
zanie dobrych praktyk i zaprezentowanie tych, którzy 
robią wiele pożytecznych rzeczy dla rozwoju gospodar-
czego i lokalnych społeczności – podkreślał.

Nagrodę pieniężną
przeznaczą na zakup sztandaru

 Gmina Chęciny już po raz drugi zdobyła tytuł Świętokrzyskiej Victorii. Oprócz prestiżowej statuetki i certy-
fikatu do gminy trafiła również nagroda pieniężna w kwocie pięciu tysięcy złotych, która zostanie przeznaczona 
na zakup sztandaru. Uroczysta gala wręczenia statuetek odbyła się w Filharmonii Świętokrzyskiej im. Oskara 
Kolberga w Kielcach pod koniec lutego. Zapraszamy do obejrzenia filmu z wydarzenia.

Prestiżowa statuetka przyznana już po raz drugi
 Zanim nastąpił kulminacyjny moment ogłoszenia 
wyników, uhonorowano samorządy, które Kapituła 
Konkursu nominowała do nagrody. Chwilę później 
już wszystko było jasne. I jak się okazało to właśnie 
gminę Chęciny Kapituła wskazała jako tę najlepszą 
w województwie świętokrzyskim przyznając statuetkę 
„Świętokrzyskiej Victorii” już po raz drugi w historii. 
A nagroda powędrowała do gminy za dążenie do wie-
lofunkcyjnego jej rozwoju i dostarczanie mieszkańcom 
nowych szans rozwojowych, za nieocenioną umiejęt-
ność prezentacji własnych atutów skutkującą rosnącą 
liczbą mieszkańców, inwestorów i osób odwiedzających 
gminę, za tworzenie kompleksowego produktu tury-
stycznego, za aktywność w pozyskiwaniu środków ze-
wnętrznych, dzięki którym możliwy jest dynamiczny 
rozwój gminy oraz podnoszenie jakości życia miesz-
kańców.

Rozwój gminy idzie w dobrym kierunku
 Prestiżową statuetkę w dwunastej edycji konkursu 
„Świętokrzyska Victoria” w kategorii „samorządność” 
z rąk marszałka Andrzeja Bętkowskiego oraz przewod-
niczącego sejmiku Andrzeja Prusia odebrał burmistrz 
Gminy i Miasta Chęciny, Robert Jaworski. - Są takie 
ważne chwile w życiu, jak ta, kiedy brakuje mi słów – 
przyznał tuż po odebraniu statuetki „Świętokrzyskiej 
Victorii” burmistrz Gminy i Miasta Chęciny, Robert 
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Jaworski. - Nie ukrywam tak po ludzku, że jest to dla 
mnie niezwykle miła chwila. Każda nagroda cieszy. 
Czuję wielki powód do dumy satysfakcji i radości, że 
już po raz drugi w historii Kapituła postanowiła przy-
znać nam statuetkę „Świętokrzyskiej Victorii”, która 
jest nagrodą o wielkim znaczeniu, prestiżu i randze. 
Jest to dowód na to, że samorząd gminy Chęciny idzie 
w dobrym kierunku – podkreślał burmistrz, dzięku-
jąc jednocześnie za wsparcie w działaniach całemu 
samorządowi województwa świętokrzyskiego, Radzie 
Miejskiej w Chęcinach na czele z Przewodniczącym, 
Tomaszem Szczepanikiem, sołtysom, pracownikom 
i współpracownikom, a przede wszystkim mieszkań-
com. Szczególne podziękowania burmistrz skierował 
do żony Emilii za wyrozumiałość, cierpliwość, wsparcie 
i trwanie przy samorządowcu, którego praca nie koń-
czy się w urzędowym gabinecie.

Nagrodę pieniężną przeznaczą na zakup sztandaru
 Warto dodać, że oprócz statuetki i certyfikatu Gmi-
na i Miasto Chęciny otrzymała nagrodę pieniężną 
w kwocie pięciu tysięcy złotych. Te środki zostaną prze-
znaczone na zakup sztandaru. Warto przypomnieć, że 

pod koniec ubiegłego roku, po pozytywnie wydanej 
opinii przez Komisję Heraldyczną Ministerstwa Spraw 
Wewnętrznych i Administracji, a także radnych Rady 
Miejskiej w Chęcinach, Gmina i Miasto Chęciny zyska-
ła nowy, dostosowany do wymogów poprawności histo-
rycznej i heraldycznej herb. Już zapadła także decyzja 
Komisji Heraldycznej o zatwierdzeniu flagi, pieczęci 
oraz sztandaru. - To dla nas bardzo ważne historycznie 
insygnia, stanowiące symbol naszej gminy i przynależ-
ność dziejową. Jako że historycznym wydarzeniem dla 
naszej gminy jest także zdobycie już po raz drugi pre-
stiżowej statuetki „Świętokrzyskiej Victorii” postano-
wiliśmy przeznaczyć przyznaną nagrodę pieniężną na 
zakup tak ważnego dla na sztandaru – mówi burmistrz 
Robert Jaworski.
 Pieczęcią będą opatrzone wszystkie ważne doku-
menty, a sztandar Gminy i Miasta Chęciny będzie uży-
wany podczas uroczystości samorządowych, patriotycz-
nych, państwowych i religijnych. Podczas uroczystych 
sesji sztandar będzie ustawiany obok stołu prezydialne-
go.

Agnieszka Olech

REKLAMA PŁATNA
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 Obchody 76. rocznicy Pacyfikacji Wolicy rozpoczę-
ły się od uroczystej Mszy Świętej w sanktuarium Św. 
Maksymiliana Marii Kolbego w parafii Wolica – Tokar-
nia. Wspólnie modlono się w intencji pomordowanych 
w 1944 roku. Pomimo, że w kościele mogła przebywać 
ograniczona liczba osób w związku z koronawirusem, to 
nie zabrakło pocztów sztandarowych szkół z Wolicy i z 
Tokarni, a także jednostki OSP w Wolicy, pełniącej wartę 
honorową.
 Eucharystię sprawował Proboszcz Parafii Wolica – To-
karnia, ks. kanonik Jacek Dąbek. W homilii wygłoszonej 
do wiernych przywołana została pamięć tragicznych wy-
darzeń z 1944 roku, kiedy to w bestialski sposób zabito 
dziesiątki mieszkańców miejscowości Wolica. Kazanie 
było niezwykle przejmujące.
 Po uroczystej mszy świętej władze Gminy i Miasta 
Chęciny udały się na cmentarz parafialny, gdzie przed 

Obchody 76. rocznicy pacyfikacji Wolicy.
Oddano hołd tragicznie pomordowanym

 26 maja 1944 roku to niezwykle tragiczna data w dziejach Gminy i Miasta Chęciny. Wtedy to miała miejsce 
pacyfikacja Wolicy, podczas której zginęło wiele niewinnych ofiar hitleryzmu. Cześć ich pamięci mieszkańcy 
wspólnie z władzami samorządowymi oddają każdego roku. Tak było i tym razem, choć obchody ze względu na 
ograniczenia spowodowane epidemią były skromniejsze niż zazwyczaj.

pomnikiem upamiętniającym ofiary pacyfikacji złożono 
kwiaty i zapalono znicze. Znicze zapłonęły także przed 
symbolicznym pomnikiem stojącym tuż przed Szkołą 
Podstawową w Wolicy. To tu na ogół odbywała się dal-
sza część uroczystości, podczas której uczniowie przy-
woływali niechlubne karty historii. - Dziś nie możemy 
oddać hołdu ofiarom zbrodni hitlerowskiej w większym 
gronie. Wierzę jednak, że każdy mieszkaniec pamięć 
o tamtych tragicznych wydarzeniach nosi w sercu, a dziś 
był tu z nami duchowo. Zrobimy wszystko, aby o historii 
tej ziemi nie zapomnieli młodzi ludzie. Historia to nasza 
tożsamość – podkreśla burmistrz Gminy i Miasta Chęci-
ny, Robert Jaworski.

Agnieszka Olech
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Wycieczka do Kalwarii Zebrzydowskiej
 Kalwaria Zebrzydowska położona na malowniczym 
Pogórzu Makowskim w kotlinie rzeki Skawinki u stóp 
Góry Lanckorońskiej w powiecie wadowickim. Miasto 
zostało założone w pierwszej połowie XVII wieku przez 
wojewodę krakowskiego Mikołaja Zebrzydowskiego. 
Kalwaria to nie tylko kościół i klasztor, ale również ze-
spół kaplic i kościołów dróżkowych symbolizujących 
stacje Męki Pańskiej oraz piękny park architektoniczno 
- krajobrazowy, tak by przypominał swym położeniem 
Jerozolimę. Kompleks budynków klasztornych został 
wzniesiony w stylu barokowym,  budowano go na prze-
strzeni 150 lat. Klasztor zamieszkują bernardyni, któ-
rych ważną posługą jest sakrament pokuty. Początkowo 
klasztor był niewielki, z roku na rok Kalwaria stawała się 
coraz sławniejsza. Obraz Matki Boskiej Kalwaryjskiej stał 
się sławny dopiero w XIX w. gdyż początkowo do Kal-
warii przybywano z powodu drogi krzyżowej i wielkich 
procesji Wielkanocnych. Kult Maryjny zaczął rozwijać 
się intensywnie od 1641 roku kiedy to umieszczono w 
kościele obraz Matki Bożej Kalwaryjskiej, podarowany 
bernardynom przez Stanisława z Brzezia Paszkowskie-
go. Szczególnie licznie przybywają pielgrzymi w święta 
Maryjne: Matki Bożej Anielskiej 02.VIII. Narodzenie 
Matki Bożej 08.IX. Sanktuarium Kalwarii Zebrzydow-
skiej od najmłodszych lat było miejscem częstych wizyt 
i modlitw Karola Wojtyły. Jako papież Jan Paweł II był 

w nim dwukrotnie: 07 czerwca 1979 r. i 19.08.2002 r. 
Sanktuarium w 1999 roku zostało wpisane na listę 
światowego Dziedzictwa UNESCO. Kalwaria to tęt-
niące miejsce kultu pielgrzymkowego  sanktuarium 
pasyjno - maryjnego o.o bernardynów. Pielgrzymów, 
których liczba sięga dwóch milionów rocznie, przycią-
gają nabożeństwa dróżkowe na Dróżkach Pana Jezusa 
i Dróżkach Matki Bożej, oraz cudowny obraz Maryi Kal-
waryjskiej. 

Krystyna Korbińska

Z wielkim żalem przyjęliśmy wiadomość o śmierci Pani Iwony Bożek - wieloletniego nauczyciela
i wychowawcy w Szkole Podstawowej w Chęcinach, Szkole Podstawowej w Polichnie

oraz w Powiatowym Zespole Szkół w Chęcinach.
Była cenionym pedagogiem, przyjacielem uczniów,  społecznikiem i niezwykle pomocną osobą znaną 

ze swojej życzliwości i wysokiej kultury osobistej. Trudno pogodzić się z myślą, że nie ma Jej wśród nas.
Rodzinie i Przyjaciołom Zmarłej składamy najszczersze wyrazy współczucia.

Niech spoczywa w pokoju.
Burmistrz Gminy i Miasta Chęciny 

wraz z pracownikami Urzędu Gminy i Miasta w Chęcinach i jednostek organizacyjnych, 
Sołtysi oraz Radni Rady Miejskiej w Chęcinach
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MIEJSCOWOŚCI Data
Milechowy, Bolmin, Wymysłów, Mosty, Jedlnica, Miedzianka – cała miejsco-
wość, Skiby, Charężów, Zacisze, Podpolichno, Polichno, Gościniec, Korzec-
ko, CHĘCINY: Os. Północ, Al. Partyzantów, ul. Armii Krajowej, ul. Piłsud-
skiego, ul. Zatropie, ul. Gen. Skalskiego, ul. Powstania Styczniowego

2020-07-29

(środa)

Tokarnia, Wrzosy, RADKOWICE 15A, RADKOWICE 11D, Siedlce – cała 
miejscowość, Ostrów, Wolica, Podzamcze – cała miejscowość, Łukowa, Woj-
kowiec, Lelusin, Starochęciny

2020-07-30

(czwartek)
Lipowica, Przymiarki, Radkowice, CHĘCINY: ul. Radkowska, ul. Sitków-
ka, ul. Panek. ul. Zelejowa, ul. 11 Listopada, ul. Mikołaja Reja, ul. Królowej 
Bony, ul. Tadeusza Kościuszki, ul. Dobrzączka, ul. Kasztelańska, ul. Jana 
Pawła II, ul. Królowej Jadwigi, ul. Jana III Sobieskiego, ul. Henryka Sienkie-
wicza, ul. Kielecka, ul. Szkolna, ul. Stanisława Branickiego, ul. Wołodyjow-
skiego, ul. Władysława Jagiełły, Pl. Żeromskiego, ul. Długa, ul. Krzywa, ul. 
Spokojna, ul. Władysława Łokietka, ul. Małogoska,  
ul. Spacerowa, ul. Mała, ul. Ogrodowa, ul. Jędrzejowska, ul. Fodygi, Pl. 2 
Czerwca, ul. Kazimierza Wielkiego, ul. Staszica, ul. 14 Stycznia, ul. Strażac-
ka, ul. Przedborska, ul. Floriańska, ul.  Franciszkańska, Os. Sosnówka, Os. 
Czerwona Góra

2020-07-31

(piątek)

Urząd Gminy i Miasta w Chęcinach ogłasza bezpłatną zbiórkę
GABARYTÓW, ELEKTROŚMIECI I OPON, którą przeprowadzi firma 

„CZYSTOPOL” w dniach od 29.07.2020 r. do 31.07.2020 r.
Szanowni Mieszkańcy,
w związku z licznymi zapytaniami dot. wskazania terminu przeprowadzenia na terenie gminy Chęciny nieodpłatnej zbiórki od-
padów wielkogabarytowych, zużytego sprzętu elektrycznego i elektronicznego oraz opon, Urząd Gminy i Miasta w Chęcinach, 
informuje o planowanym przeprowadzeniu w dniach od 29 lipca 2020 r. do 31 lipca 2020 r.ww. zbiórki, zgodnie ze szczegóło-
wym harmonogramem wskazanym w ogłoszeniu.
Ww. akcja zostanie przeprowadzona w formie wystawki przed posesją.
Wskazuje się, że obecnie nie ma potrzeby zgłaszania do Urzędu nieruchomości wskazanych do odbioru ww. odpadów.
Jednocześnie nadmienia się, iż uwzględniając obecnie panującą sytuację epidemiologiczną w kraju związaną z COVID-19, wska-
zany termin może ulec zmianie.

O G Ł O S Z E N I E
 Urząd Gminy i Miasta w Chęcinach ogłasza bezpłatną zbiórkę GABARYTÓW, ELEKTROŚMIECI I OPON, 

którą przeprowadzi firma „CZYSTOPOL” w dniach od 29.07.2020 r. do 31.07.2020 r.
według szczegółowego harmonogramu zamieszczonego poniżej:

Wszystkich zainteresowanych prosimy o wystawianie odpadów w wyznaczonym terminie przed posesję  
do godziny 7:00

Odpady wystawione po podanym wyżej terminie i czasie nie będą odbierane

ZBIERAMY:
OPONY: od samochodu osobowego (z wyłączeniem opon pochodzących z działalności gospodarczej i rolniczej),
GABARYTY: np. meble, tapczany, materace, wykładziny, dywany, wózki dziecięce, rowery,
ELEKTROŚMIECI: np. telewizory, pralki, lodówki, komputery, zabawki elektroniczne, baterie, świetlówki, żarówki 
energooszczędne.
UWAGA !!!! ZUŻYTY SPRZĘT ELEKTRYCZNY I ELEKTRONICZNY MUSI BYĆ KOMPLETNY (sprzęt rozmon-
towany nie zostanie odebrany).

NIE ZBIERAMY:
Odpadów poremontowych tj.: gruz, armatura i ceramika łazienkowa, potłuczone okna, opakowania po materiałach 
budowlanych, niekompletne sprzęty elektryczne i elektroniczne.
Odpady wystawiane muszą być posegregowane. Zabronione jest wystawianie zabrudzonych odpadów komunal-
nych. Takie odpady nie można oddać do recyklingu – nie są one surowcami wtórnymi.
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Działka nr 1099/1  o powierzchni 0,1887 ha położona 
w Ostrowie obr. 8, Gmina Chęciny.
Na przedmiotową nieruchomość została wydana decyzja 
ustalająca warunki zabudowy dla budynku mieszkalnego 
jednorodzinnego z podpiwniczeniem oraz użytkowym 
poddaszem wraz z niezbędnymi urządzeniami infra-
struktury techniczno-budowlanej w tym bezodpływowy 
zbiornik na nieczystości płynne. Cena wywoławcza do 
przetargu została ustalona na kwotę 68 000,00 zł plus 
podatek VAT 23%.
Działka nr 1135/1 o powierzchni 0,1400 ha położona 
w Bolminie obr. 2, Gmina Chęciny, według ewidencji 
gruntów i budynków została sklasyfikowana jako Br-R 
oraz R klasy V. Cena wywoławcza do przetargu została 
ustalona na kwotę 50 000,00 zł plus obowiązująca stawka 
podatku VAT.
Działka nr 1135/2 o powierzchni 0,1300 ha położona 
w Bolminie obr. 2, Gmina Chęciny, według ewidencji 
gruntów i budynków została sklasyfikowana jako R klasy V. 
Cena wywoławcza do przetargu została ustalona na kwotę 
47 000,00 zł plus obowiązująca stawka podatku VAT.

Działka nr 132/2 o powierzchni 0,1956 ha położona 
w Wojkowcu obr. 17, Gmina Chęciny, według ewidencji 
gruntów i budynków została sklasyfikowana jako Br-Ps 
oraz Ps klasy VI. Cena wywoławcza do przetargu została 
ustalona na kwotę 32 000,00 zł plus obowiązująca stawka 
podatku VAT.

Działka nr 142/3 o powierzchni 1,6363 ha położona 
w Starochęcinach obr. 0014, Gmina Chęciny, według 
ewidencji gruntów i budynków została sklasyfikowana 
jako Br-PsV, RIVb, RV, RVI. Cena wywoławcza do prze-
targu została ustalona na kwotę 360 000,00 zł plus obo-
wiązująca stawka podatku VAT.
Działka nr 620 o powierzchni 1,0200 ha położona w Sta-
rochęcinach obr. 0014, Gmina Chęciny, według ewi-
dencji gruntów i budynków została sklasyfikowana jako 
RIVb, RV. Cena wywoławcza do przetargu została usta-
lona na kwotę 230 000,00 zł plus obowiązująca stawka 
podatku VAT.
Przetargi na działki nr 142/3 i 620 w Starochęcinach będą 
ograniczone do osób uprawnionych do nabywania nie-
ruchomości rolnych, zgodnie z ustawą z dnia 11 kwietnia 
2003 roku o kształtowaniu ustroju rolnego (t.j. Dz. U. 
z 2019 r. poz. 1362 z późn. zm.)

Termin, miejsce i warunki przetargów zostaną podane 
do publicznej wiadomości w odrębnym ogłoszeniu. 
 Szczegółowych informacji w zakresie sprzedaży 
przedmiotowych nieruchomości udziela Referat Gospo-
darki Nieruchomościami, Ochrony Środowiska i Rolnic-
twa Urzędu Gminy i Miasta  w Chęcinach Pl. 2 Czerwca 
4, pok. 113 i 114,  (41) 315 31 27, (41) 315 31 28.
 Więcej informacji w sprawie sprzedaży nierucho-
mości znajduje się na stronie internetowej tut. Urzędu 
www.checiny.pl.

Dyrektor Samorządowego Zakładu Podstawo-
wej Opieki Zdrowotnej w Chęcinach składa naj-
serdeczniejsze podziękowania firmie Nordkalk 
Sp z o.o  za przekazanie darowizny pieniężnej  
na działania związane ze zwalczaniem epidemii. 
Wsparcie finansowe z Państwa strony pokazuje jak 
w tym trudnym czasie możemy liczyć na pomoc lo-
kalnych firm i mieć poczucie, że razem walczymy 
w tej samej sprawie.  

Małgorzata Wojtczak

Dyrektor Samorządowego Zakładu Podstawowej 
Opieki Zdrowotnej w Chęcinach składa podzięko-
wania spółce Świętokrzyskie Kopalnie Surowców 
Mineralnych sp. z o.o. z siedzibą w Kielcach za 
wyjście z inicjatywą zgromadzenia środków finan-
sowych na działania związane  ze zwalczaniem epi-
demii koronawirusa.

Małgorzata Wojtczak

Dyrektor Samorządowego Zakładu Podstawowej 
Opieki Zdrowotnej w Chęcinach składa najserdecz-
niejsze podziękowania Fundacji Agencji Rozwoju 
Przemysłu S.A. z siedzibą w Warszawie za przeka-
zanie darowizny pieniężnej przeznaczonej na  cele 
związane  ze zwalczaniem epidemii wywołanej ko-
ronawirusem SARS-CoV-2.  

Małgorzata Wojtczak

Informacja dotycząca sprzedaży gminnych nieruchomości
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INFORMACJA
W sprawie kierowania zgłoszeń dotyczących awarii
 oświetlenia ulicznego na terenie Gminy Chęciny.
Wszelkie zgłoszenia o awariach należy kierować

do Referatu Inwestycji, Budownictwa i Drogownictwa 
pod numer tel. 41 31 53 118

lub na adres e-mail: gmina @checiny.pl w godzinach
pracy Urzędu, natomiast w nagłych przypadkach

zgłaszać pod numerem bezpośrednim do konserwatora:
603 706 465

W pozostałych sytuacjach numer
 pogotowia energetycznego: 991

Zakład Gospodarki Komunalnej w Chęcinach
ul. Małogoska 13, 26-060 Chęciny

 Telefony alarmowe do Zakładu Gospodarki Komunalnej
w sprawie awarii sieci wodociągowych, kanalizacji

sanitarnej, przydomowych przepompowni ścieków,
 kotłowni olejowej ul. Czerwona Góra 8:

- po godzinach pracy Zakładu  i całodobowo w dni wolne 
od pracy: 

  604 984 497 - Oczyszczalnia Ścieków w Radkowicach.

- od poniedziałku do piątku  w godz. 715 do 1515  
• 784 027 762 – Dyrektor Zakładu
• 728 540 135 – Chwastek Leopold (w sprawie oczyszczal-
ni ścieków)
• 41 3151 095  - biuro Zakładu 
• 694 935 046 - Nowacka Jolanta (w sprawie awarii sieci 
wodociągowych i kanalizacji sanitarnej)
• 604 984 496 – Pałyga Andrzej (w sprawie mieszkań i bu-
dynków komunalnych)
• 500 575 137 – obsługa kotłowni ul. Czerwona Góra 8

OGŁOSZENIE
Gminny Punkt Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych 

(GPSZOK)
 Szanowni Mieszkańcy, 

Z przyczyn niezależnych od Gminy, a bezpośrednio związanych 
z awarią na instalacji w PGO sp. z o.o. w Promniku i związa-
nymi z tym ograniczeniami odbioru odpadów, Urząd Gminy 

i Miasta w Chęcinach informuje, iż Gminny Punkt Selektywnej 
Zbiórki Odpadów Komunalnych (GPSZOK) zlokalizowany

przy alei Partyzantów 6 w Chęcinach
BĘDZIE NIECZYNNY DO ODWOŁANIA

 Za utrudnienia przepraszamy.
 Proszę nie pozostawiać odpadów

przed /za bramą GPSZOK-u!
Teren GPSZOK jest monitorowany.

Podrzucanie odpadów stanowi wykroczenie
 i takie przypadki będą zgłaszane Policji.
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 - Mamy nadzieje, że uczniowie 
w Wolicy we wrześniu rozpoczną 
naukę w nowo wyremontowanym 
obiekcie – mówi Burmistrz, Robert 
Jaworski. – Odpadająca elewacja, 
zniszczone wnętrza i odrapane ław-
ki nie sprzyjały miłej atmosferze do 
nauki. Dlatego podjęliśmy decyzję 
o jej remoncie. Wykonana zosta-
nie termomodernizacja, wentylacja. 
W ramach prac wymienione zostaną 
drzwi oraz okna. Obiekt ogrzewany 
będzie gazowo. Zmieni się wizeru-
nek całej placówki i otoczenia - do-
daje Burmistrz.

Szkoła w Wolicy już zachwyca kolorową elewacją
 Budynek szkoły podstawowej w Wolicy zmienia się z dnia na dzień. Już widać efekty generalnego remon-
tu, który przeprowadzany jest w ramach drugiego etapu projektu, na który gmina Chęciny pozyskała ponad 
8,5 mln zł dofinansowania z Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Świętokrzyskiego na lata 2014-
2020 w ramach Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych Kieleckiego Obszaru Funkcjonalnego: Oś 6. „Rozwój 
miast”, Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Świętokrzyskiego na lata 2014-2020, Działanie 6.1 
Efektywność energetyczna w sektorze publicznym – ZIT KOF.

 Koszt remontu to prawie 3 miliony 100 tysięcy złotych, 
z czego 2 miliony to dofinansowanie unijne. To szósta placów-
ka szkolna w gminie Chęciny, która przechodzi kompleksowy 
remont.

Renata Janusz
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 Nowo budowany budynek już robi wrażenie. Będzie 
miał trzy kondygnacje, o powierzchni łącznej ponad 
500 metrów kwadratowych. Wokół obiektu powstaną 
miejsca parkingowe i garaże dla pojazdów policyjnych. 
– Zapewnienie bezpieczeństwa mieszkańcom i turystom 
to priorytet dla naszego samorządu. Dlatego staramy się, 
aby warunki służb były coraz lepsze – mówi burmistrz 
Robert Jaworski. – Nowa siedziba policji powstaje w po-
bliżu centrum Chęcin  przy Alei Piłsudskiego na osiedlu 
Północ. Tam powstanie swego rodzaju centrum szyb-

W szybkim tempie powstaje nowa siedziba
komisariatu policji w Chęcinach

 We wrześniu ubiegłego roku podpisana została umowa z wykonawcą na budowę nowej siedziby Komisariatu 
Policji w Chęcinach. Będzie on usytuowany w bardzo dogodnym miejscu, w pobliżu centrum Chęcin. Wykonawcą 
inwestycji jest firma Kompens z Kielc.

kiego reagowania, ponieważ obok planujemy również 
w przyszłości wybudować siedzibę Ochotniczej Straży Po-
żarnej. To z pewnością sprawi, że poczucie bezpieczeństwa 
mieszkańców i turystów znacznie wzrośnie – dodaje.
 Budynek komisariatu w Chęcinach ma zostać odda-
ny do użytku do połowy 2021 roku. Koszt inwestycji to 
5 255 000złotych.

Renata Janusz


